
 

  

 

 

 

 

 

 

 

BORG.0002.6.2023          

  

P R O T O K Ó Ł NR LXI/2023 

z LXI SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2023 r. 

 

 

Miejsce obrad: Sala obrad 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba   

Rozpoczęcie obrad: godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 22:30 

Stan radnych: 15 

Obecnych na sesji: 14 

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba  
2. Radni: Anna Doberska, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Marta 

Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Dorota Zwolińska, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Jadwiga Wasiak, Remigiusz Fijołek 

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 

4. Katarzyna Sońta   Zastępca Wójta Gminy 

5. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy Stare Babice 

6. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny Gminy Stare Babice 

7.   Jacek Kłopotowski  Naczelnik Wydziału Inwestycji, Zamówień i Funduszy  
Zewnętrznych 

8. Agnieszka Senterkiewicz  Naczelnik Wydziału Geodezji i Planowania 

Przestrzennego 

9. Dariusz Michalski   Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
10. Joanna Pałyska   Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

11. Alicja Napurka    Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
12. Monika Mika   Inspektor ds. planowania przestrzennego 
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1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył obrady LX sesji Rady Gminy Stare Babice, 
stwierdzając, iż w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 
może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. Przypomniał, że obrady 
Rady Gminy są transmitowane na kanale RadniTv. Uczulił, aby nie posługiwać się danymi 
osobowymi.  

 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. 
Zapytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  
 
Wniosek 1. O rozszerzenie porządku obrad o punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie najmu nieruchomości o powierzchni 1,0 m² stanowiącej działkę o nr ew. 670 w Starych 
Babicach”. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 
14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wprowadził punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie najmu nieruchomości o powierzchni 1,0 m² stanowiącej działkę o nr ew. 670 w Starych 
Babicach”, jako punkt 18 porządku obrad. Następne punkty zmieniają kolejność.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Wniosek 2. O rozszerzenie porządku obrad o: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu 

powierzchni 1,5 m2 mieszczącej się na parterze części budynku Urzędu Gminy Stare Babice. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 
14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wprowadził punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały  
w sprawie najmu powierzchni 1,5 m2 mieszczącej się na parterze części budynku Urzędu Gminy 

Stare Babice”, jako punkt 19 porządku obrad. Następne punkty zmieniają kolejność.  
 
Radni nie zgłosili wniosków. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji.  

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Gminy.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie oraz 
udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Mazowieckiego na 
wykonania dokumentacji. 
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projektowej planowanego odcinka drogi wojewódzkiej, określanej jako 580-BIS, na terenie 
gminy Stare Babice.  
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare Babice 
na 2023 rok.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2023-2040.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LX/648/2023 Rady Gminy 
Stare Babice z dnia 29 czerwca 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w 
Gminie Stare Babice oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.  
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do realizacji 
Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z 
niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 oraz zasad 
realizacji Programu w Gminie Stare Babice.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej we wsi Stare 
Babice.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zrzeczenia się w całości odszkodowania za 
nieruchomości stanowiące dotychczas własność Gminy Stare Babice, które z mocy prawa stały 
się własnością Powiatu Warszawskiego Zachodniego.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu 
lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 
pozbawienia statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu gminy.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie składu osobowego Komisji 
Rady Gminy.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia 
kandydata na ławnika.  
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia 
kandydata na ławnika.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu nieruchomości o powierzchni 1,0 m² 
stanowiącej działkę o nr ew. 670 w Starych Babicach; 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu powierzchni 1,5 m2 mieszczącej się na 

Parterze części budynku Urzędu Gminy Stare Babice. 
20. Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli dotyczącej wykorzystania środków 
finansowych za 2022 rok przez Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji Stare Babice z siedzibą w 
Zielonkach Parceli przy ul. Południowej 2b.  

21. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.  

22. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

23. Wolne wnioski i informacje.  

24. Zakończenie obrad.  
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3. Przyjęcie protokołu z LX (60) sesji Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni otrzymali projekt protokołu z 
LX(60) sesji Rady Gminy. Wskazał, że Radni zapoznali się z protokołem i nie zgłoszono uwag do 
protokołu.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” przy obecności  
14 radnych. 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie oraz 
udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa 
Mazowieckiego na wykonania dokumentacji projektowej planowanego odcinka drogi 
wojewódzkiej, określanej jako 580-BIS, na terenie gminy Stare Babice.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że konieczność budowy nowego 
połączenia komunikacyjnego z Warszawą, tzw. Warszawskiej – BIS - szerokiej drogi,  
z wydzielonym bus–pasem lub podobnym rozwiązaniem komunikacyjnym, pozwoli 
rozładować ruch i korki poprzez odciążenie ruchu na drodze wojewódzkiej nr 580, oraz 
poprawi komunikację na terenie gminy, a przez to bezpieczeństwo w ruchu drogowym.  
Przedmiotowa droga ma łączyć Warszawę (planowane włączenie – parking zlokalizowany w 
okolicach stacji metra Karolin) z Sochaczewem (planowane włączenie – okolice stacji PKP 
Sochaczew. Konieczne jest zabezpieczenie niezbędnych środków finansowych w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na nowe zadanie inwestycyjne związane z budową 
drogi wojewódzkiej określanej, jako DW 580-BIS wysokości 1 000 000 zł, w podziale 30% tej 
kwoty w 2024 r. tj. 300 000 zł oraz 70% w 2025 r. tj. 700 000 zł. Wskazał, że projekt uchwały 
został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że projekt był szeroko omawiany na ostatniej Komisji jak 
również podczas wielokrotnych spotkań. Poinformował, że porozumienia pomiędzy 
Gminami, Powiatem oraz Marszałkiem nadają danemu projektowi i współpracy status, który 
może i powinien być zrealizowany ze względu na obciążenie obecnej drogi wojewódzkiej  
ul. Warszawskiej. Wskazał, że Warszawska BIS jest wpisana od 1992 roku w plany Gminy. 
Nawiązał do zawieranych porozumień. Poprosił o wypowiedź Radnego Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego Pana Piotra Kandybę. 

 

 

Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego Piotr Kandyba potwierdził, że faktycznie od 
samego początku, kiedy dany projekt wrócił, dzięki Wójtowi Gminy Stare Babice uczestniczy 
w spotkaniach w danej sprawie. Wskazał, że jest to bardzo potrzebna droga dla mieszkańców 
Starych Babic jak i sąsiadujących gmin. Poinformował, że przed sesją był w MZDW i chcą 
podpisać dwa porozumienia, jedno z Warszawą, a drugie ze wszystkimi samorządami. 
Wskazał, iż ma nadzieję, że w miarę szybko zapadnie decyzja w tej sprawie.  

 

Wójt Gminy S. Sumka podziękował za wypowiedź Radnego Sejmiku. Poinformował, że jest 
to projekt ponad podziałami. Udzielił informacji, iż wszyscy chcą budować, ale gmina również 
musi dać wsparcie i możliwość działania. Wskazał, że jest to droga ponad regionalna, ale 
powinna powstać z inicjatywy gminy Stare Babice, gdyż tutaj jest największy problem. 
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Nawiązał do ogromnego natężenia ruchu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wskazał, że poprzedni projekt koncepcyjny też 
był wykonywany ponad podziałami. Poinformował, że nic z danym projektem nie zadziało się  
i środki przeznaczone na ten cel przepadły. Wskazał, że w strategii nie ma drogi, na którą 
Gmina chce przeznaczyć środki. Poinformował, że nie chciałby, aby daną uchwałą  
i pieniędzmi Gminy ktoś próbował tworzyć politykę, a drogi dalej nie wykonywał. Wskazał, że 
dopiero w tej kadencji widać działania. Podziękował Wójtowi Gminy Stare Babice, że działa 
w danej sprawie i zawarł porozumienie z Ożarowem Mazowieckim, któremu też zależy na 
projekcie. Odniósł się do porozumienia gminy Leszno bez podejmowania uchwały. Zapytał, 
po co jest w takim razie ma być uchwała gminy Stare Babice. Skierował pytanie do Radnego 
Sejmiku, dlaczego wypisano dany projekt ze strategii.  

 

Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że już od 2 lat działa w danej sprawie. Wskazał,  
że pozyskano partnerów zewnętrznych zainteresowanych komunikacją. Odniósł się do roku 
2014, gdzie nikt w tamtym czasie nie chodził za projektem. Wskazał, że projekt 
Warszawskiej- BIS został wykreślony z planu graficznego w 2018 roku, tuż przed wyborami, 
natomiast w opisie i dokumentach Marszałka są zawarte w załącznikach, jako budowa 718 na 
trasie Borzęcin- Pruszków, jak również 580-BIS. Poruszył kwestie budowy chodnika przy 
hotelu Splendor. Wskazał, że firma, która miała wykonywać dany chodnik splajtowała i ma 
być ogłoszony przetarg na wyłonienie nowego wykonawcy. Odniósł się do porozumienia  
z Gminą Leszno. Wskazał, że osobno będzie podpisywane porozumienie z Warszawą i osobno  
z powiatami (warszawskim zachodnim i sochaczewskim). Wskazał, że od momentu objęcia 
funkcji Wójta Gminy działa w kwestii każdej drogi. Poinformował, że chce budować tak,  
aby w Gminie żyło się lepiej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wskazał, że Gmina prężnie rozwija się. 
Poinformował, iż wie, że Wójt Gminy stara się pozyskiwać środki zewnętrzne z każdej 
możliwej strony. Wskazał, iż w momencie, gdy ma wykonywać coś miasto bądź MZDW  
to jest wykonywane to bardzo opieszale. Poinformował, że wszyscy są za tym,  
aby Warszawska- BIS powstała i ma nadzieję, że powstanie. Wskazał, że jedynie boi się,  
iż Gmina przeznaczy środki na dany cel natomiast nie zostanie znów nic zrealizowane.  

 

Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego Piotr Kandyba poinformował, że jeśli chodzi 
o inwestycje drogowe to w danej kadencji bardzo dużo dzieje się pod Warszawą. Wskazał,  
że niestety inwestycje drogowe trwają bardzo długo. Poruszył kwestie innych inwestycji. 
Poinformował, iż może zapewnić, że bez względu na jego losy w przyszłości może obiecać, 
że nie zostawi tematu gdyż wie, że jest to ważne dla mieszkańców. Poprosił, aby wziąć to pod 
uwagę. Udzielił informacji, że to, co zostało wydane wcześniej na projekt, było uzgodnione  
w MZDW, że tam gdzie będzie można wykorzystać tamten projekt zostanie wykorzystany.  

 
Radny Gminy D. Sobczak odniósł się do informacji, iż będą podpisywane dwa porozumienia 
z Warszawą i z okolicznymi samorządami. Zapytał, dlaczego będą podpisywane oddzielnie. 
Wskazał, że bardzo dobrze byłoby, aby wspólnie porozumieć się z okolicznymi gminami  
i miastami. Poinformował, że droga nr 580 dla Gminy Stare Babice jest kluczowa i jeśli nie 
wykona się tego, to grozi to paraliżem całej Gminy. 
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Radna M. Pamięta Wskazała, że znowu słychać, że Warszawska-BIS wraca przed wyborami 
tylko pod inną nazwą 580-BIS. Poinformowała, że nie jest przeciwniczką budowania 
alternatywy dla ul. Warszawskiej, ale należało to zrobić już 4 lata temu zwłaszcza, jeśli chodzi  
o Warszawską- BIS. Udzieliła informacji, iż zabrakło jej dokumentów, na których pracowano, 
porozumień, listów intencyjnych. Wskazała, że jest mnóstwo mieszkańców, którzy pytają jak 
ma przebiegać planowana droga. Poinformowała, że przemknęło to jedynie w wydaniu 
Gazety Babickiej, natomiast mieszkańcy nie wiedzą jak będzie to wyglądać.  Poruszyła 
kwestie budowy ronda przy ul. Warszawskiej. Wskazała, że ma duże wątpliwości, co do 
poparcia danej uchwały, gdyż nie posiada w tej sprawie żadnych dokumentów, na których 
Wójt Gminy pracował. Odniosła się do przeznaczania środków unijnych. Stwierdziła, że 
sprawa jest wyciągana znów przed wyborami. Wskazała, że zbyt mało informacji jest 
przekazywanych radnym.  

 
Wójt Gminy Stare Babice poinformował, że od kilku lat stara się komunikować kwestie 
związane z Warszawską- BIS. Udzielił informacji, iż plany były pokazywane oraz wskazał,  
że obecna na sesji Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz, posiada dokumenty planistyczne  
z przebiegiem i opisem danej trasy. Odniósł się do prowadzonej przez Radną M. Pamięta 
Komisji ds. terenów Blizne Łaszczyńskiego przy trasie S8, która nie zakończyła się żadnym 
wypracowanym dokumentem. Poinformował, że dokumenty planistyczne  
są ogólnodostępne na stronie Urzędu Gminy. Udzielił informacji, iż o Warszawskiej- BIS  
nie mówi się w chwili wyborów, tylko mówi się w momencie, gdy Urząd chce uzyskać od Rady 
Gminy zgodę na działanie. Odniósł się do porozumienia z Warszawą oraz do organizacji 
transportu publicznego. Udzielił informacji, że dane plany mogły być zrealizowane od 2014 
roku trzeba tylko interesować się sprawą. Poruszył kwestie długoletniej budowy obwodnicy 
Grodziska Mazowieckiego, która w końcu została zrealizowana. Wskazał, że w żaden sposób 
nie jest to działanie na niekorzyść mieszkańców, jest to jedynie dokument, który pozwoli na 
wykonanie 30% projektu i uruchomi dalszą procedurę. Poinformował, że zależy mu na tym, 
aby dany projekt skończyć i o nim nie mówić w kontekście wyborów. Wskazał, żeby nie 
odkładać czegoś na przyszłość. Poinformował, że porozumieniem jest list intencyjny trzech 
gmin Leszna, Starych Babic i Ożarowa. Odniósł się do radnej M. Pamięta informując, że w 
momencie prowadzenia przez radną komisji ds. terenów Blizne Łaszczyńskiego przy trasie 
S8 zapoznawała się z całą dokumentacją planistyczną, które obejmują cały obszar Gminy 
Stare Babice, w tym również Warszawską- BIS.  

 

Radna M. Pamięta wskazała, że list intencyjny powinien być do wglądu radnych, gdyż radni 
też pracują nad daną sprawą. Poprosiła Naczelnik WGNiPP o przygotowanie map. Odniosła 
się do Wójta Gminy informując, że gdyby nie było zamieszania z rondem przy  
ul. Warszawskiej poparłaby dany projekt, natomiast na ten moment ma duże wątpliwości.  

 

Wójt Gminy Stare Babice poinformował, że dokumenty planistyczne są dostępne zarówno 
na stronie Urzędu Gminy jak i w placówce. Poinformował, że chce poprosić radnych  
o dyskusję nad projektem, który przedstawił.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że jeśli rzeczywiście plany są umieszone od 
wielu lat w internecie to uważa, iż zasadnym jest, aby przekazać radnym aktualną wersję 
planów również z listem intencyjnym. 
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Radny L. Poborczyk poinformował, że chce złożyć sprostowanie do uchwały sejmiku 
województwa mazowieckiego nr 22/18 z dnia 19 grudnia 2018 roku gdzie Warszawska- BIS 
nie została uwzględniona w planach zagospodarowania przestrzennego. Odniósł się do aktu 
notarialnego działki KOWR, w której były przekazane inne informacje niż akt notarialny oraz 
braku informacji, co do terenu ze stawem w Blizne Jasińskiego. Przeszedł do sprawy 
Warszawskiej 580-BIS i wskazał, że mieszkańcy mają dosyć ciągłego rozjeżdżania 
miejscowości Blizne. Poinformował, że jest za budową danej drogi, ale realnie a nie na 
potrzeby polityczne. Złożył wniosek formalny do procedowanej uchwały, zaproponował 
modyfikację §2 na „wyraża się zgodę na zabezpieczenie w budżecie gminy funduszy na 
udzielenie pomocy finansowej dla województwa mazowieckiego”. Wskazał, że reszta zostaje 
bez zmian.  

 

Radca Prawny G. Zarychta zaoponował przeciwko zmianie. Wskazał, czym różni się 
sformułowanie. Wskazał, że udzielenie pomocy finansowej będzie objawiać się i realizować 
przez to, że określone pozycje w budżecie będą przez radnych uchwalone. Poinformował,  
że to rada zabezpiecza środki w budżecie. Wskazał, że wewnętrznie nie ma logiki w danym 
sformułowaniu a poza tym należałoby zaznaczyć, że podstawa prawna na podstawie,  
której podejmujemy dana uchwałę, czyli art. 216 ust. 2 pkt 4 i 5 mówi o tym, że to Rada wyraża 
zgodę na udzielenie pomocy finansowej. Wskazał, że zmodyfikowanie zdania niczego nie 
zmienia i jest niezrozumiałe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił o zastanowienie się radnego czy nadal w 
takim kształcie wnioskuje o zmianę.  

 

Wójt Gminy S. Sumka powrócił do tematu związanego z budową i procedowaniem koncepcji 
z decyzją środowiskową Warszawskiej- BIS. Wskazał, że ciągle mieszane są kwestie z 
przyszłymi wyborami. Zaproponował, aby nie podejmować żadnych uchwał ze względu na 
wybory. Odniósł się do uchwały krajobrazowej, która umożliwiłaby rozpoczęcie całej 
procedury uporządkowania reklam w gminie Stare Babice. Wskazał, że radni stwierdzili, że 
musimy odłożyć to w czasie na przyszła kadencję. Poinformował, że wszystko zaczyna być 
okupione błędem wyborczym. Udzielił informacji, że nie może zostać obojętny na 
stwierdzenia radnego L. Poborczyka, które podnosi i umiejscawia w danej dyskusji. Wskazał, 
że są sprawy, które wymagają dyplomacji. Wskazał, że nie zgadza się z wiedzą radnego, gdyż 
jest nieprawdziwa. Wskazał, że dzięki KOWR w tym momencie Gmina ma działkę pod 
budowę przedszkola. Poprosił, aby odnosić się do faktów, które maja miejsce przy 
Warszawskiej- BIS.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zwrócił uwagę, iż nie zauważył, aby którykolwiek  
z radnych zagłębiał się w okołowyborcze sprawy. Poprosił, aby trzymać się merytorycznie 
procedowanego punktu porządku obrad. Wskazał, że padł wniosek formalny i zgodnie ze 
statutem w pierwszej kolejności trzeba przeprowadzić głosowanie. Zapytał czy radny  
L. Poborczyk podtrzymuje złożony wniosek formalny.  

 

Radny Gminy L. Poborczyk podtrzymał wniosek formalny. Wyjaśnił, na czym polega 
zaproponowana zmiana zapisu. 

 

Radca Prawny G. Zarychta zasygnalizował, że nie jest to wniosek formalny tylko poprawka 
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merytoryczna. Wskazał, iż rozumie, że radny wystąpił o nadanie nowej treści §2 
procedowanej uchwały i będzie głosowana, jako poprawka do uchwały. Poinformował, iż jeśli 
zostanie zaakceptowana, będzie głosowana uchwała wraz z całą treścią. Zasygnalizował,  
iż jeżeli radni jeszcze raz przeczytaliby całą uchwałę, to wiedzieliby, że podjęcie poprawki, 
którą proponuje radny spowoduje, że cała uchwała będzie wewnętrznie sprzeczna. 

 

Radny Gminy L. Poborczyk wskazał, że faktycznie przegapił §4. Złożył wniosek formalny  
o 5 min. przerwy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 7 głosami „za”, 5 głosami „przeciw”, i 2 
głosami „wstrzymującymi się” przy obecności 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał radnego L. Poborczyka czy podtrzymuje 
złożony wniosek.  

 

Radny Gminy L. Poborczyk wycofał złożony wniosek. 

 

Radny R. Karpiński wskazał, iż patrząc z perspektywy mieszkańców sprawa jest 
wyśmiewana. Poinformował, że jego głos jest za daną sprawą, tylko zarówno on jak  
i mieszkańcy potrzebują szerszego raportowania, komunikacji o podejmowanych działaniach 
i ścisłego kontaktu potwierdzającego, że dany temat jest pilnowany przez Urząd. Wskazał, że 
mieszkańcy maja złe doświadczenia z przeszłości. Poinformował, że nie ma najmniejszych 
wątpliwości o trudności danego projektu. Poinformował, że pragnie zapewnić o swoim 
niezłomnym poparciu dla danego projektu, ale nie tylko w formie podniesienia ręki tylko 
pewnego działania, jeśli będzie wymagać tego sytuacja. Wskazał, iż zgadza się z tym, że ma 
być to porozumienie ponad podziałami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał, jaki jest szacowany koszt projektu i jaki 
jest czas sporządzenia projektu. 

 

Radny D. Sobczak odniósł się do zapytań, dlaczego będą zawierane dwa porozumienia  
i dlaczego dane przedsięwzięcia do tej pory mimo hucznych zapewnień nie były realizowane. 
Wskazał, że z prostej przyczyny, czyli braku środków. Poinformował, że w ostatnich latach 
pojawiły się różnego rodzaju środki, które dopiero w tej chwili będzie można wykorzystać. 
Wskazał, że wykonując zadanie wiadomym jest, że najpierw trzeba wykonać projekt,  
a następnie wykonywany jest montaż finansowy.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poparła wypowiedz 
wiceprzewodniczącego R. Fijołka. Wskazała, że ma też obawy, co do drogi wojewódzkiej 580 
BIS, ale dziwi ją również fakt, że w planie inwestycyjnym sejmiku województwa 
mazowieckiego nie znalazła żadnego zadania związanego z budową danej drogi. Odniosła się 
do zadania R43 na utworzenie innowacyjnego środka komunikacji w korytarzu pomiędzy 
Warszawą, Lesznem, a Sochaczewem. Udzieliła informacji, iż rozmawiając z radnym sejmiku 
Panem Piotrem Kandybą uzyskała informację, że, mimo, iż nie ma żadnego zadania w planie 
inwestycyjnym to nie zmienia faktu, że działania będą podejmowane. Poinformowała,  
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że wszyscy są raczej za tym, aby powstała droga wojewódzka 580-BIS, a nawet skłaniałaby 
się do tego, aby nazywała się Warszawska- BIS. Poinformowała, że dziwi ja fakt,  
że województwo nie ma wpisanym zadań związanych z danym projektem. 

 

Radna A. Doberska wskazała, że jako nowa radna nie miała dotychczas możliwości 
uczestniczenia w rozmowach dotyczących Warszawskiej- BIS. Poinformowała,  
że prześledziła strony Urzędu Gminy i odnalazła dokumenty szykując się do sesji. Wskazała, 
że znalazła list intencyjny wystosowany przez Wójta Gminy oraz mapkę z przetarciem. 
Udzieliła informacji, że dokumenty są dostępne dla mieszkańców.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wskazał, że zmieniło się nazewnictwo.  

 

Radny D. Sobczak odniósł się do stwierdzenia, że mieszkańcy śmieją się z danego projektu. 
Wskazał, że jako wieloletni sołtys odwiedzając mieszkańców nigdy nie usłyszał informacji,  
że ludzie naśmiewają się z danego pomysłu. Poinformował, że mieszkańcy oczekują szybkich 
działań w danym kierunku. 

 

Radna M. Pamięta odniosła się do wypowiedzi wiceprzewodniczącej E. Kawczyńskiej  
i wskazała, że może jest w stanie zmienić swoją decyzję przy dzisiejszym głosowaniu,  
ale chciałaby, aby temat uchwały był w sprawie planowanego odcinka drogi wojewódzkiej 
określanej, jako Warszawska- BIS na terenie Gminy Stare Babice. Poinformowała, aby 
trzymać się nazewnictwa Warszawska- BIS nawet, jeśli niektórych to śmieszy. 
Poinformowała, że nie podoba jej się kombinacja z nazwą i chciałaby, aby pozostano przy 
poprzednim nazewnictwie. Złożyła wniosek formalny. 
 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski poinformował, że droga jest droga wojewódzką o numerze 
580 bis. Wskazał, że nie jest wskazane jak dokładnie zostanie określona droga w przyszłości. 
Poinformował, że droga nie jest na całym przebiegu ul. Warszawską. Odniósł się do kosztu 
projektu. Wskazał, że w 2021 roku na przykładzie Ostrołęki cały koszt dokumentacji wyniósł 
ok. 6 mln zł. Udzielił informacji, że MZDW w swoim piśmie napisało tzw. klucz do podziału, 
na odcinku w Gminie Stare Babice jest do wykonania ok 10 km i proponują 100 tyś. zł za km. 
Wskazał, że Marszałek proponuje we wstępnych rozmowach, że pokryje ok. połowę kosztów 
danego opracowania. Udzielił informacji, że czas wykonania na przykładzie Ostrołęki to  
37 miesięcy. Wskazał, że trwa to długo, ze względu na to, iż jest to pełna procedura oceny 
oddziaływania na środowisko z raportem. Wskazał, że będą zawierane dwa porozumienia  
ze względu na to, że takie stanowisko było Warszawy. Udzielił informacji, że nie ma tego  
w planie budżetu gdyż jest wyraźnie napisane w piśmie, że dopiero po uzyskaniu stanowisk 
wszystkich zainteresowanych stron zarząd województwa podejmie decyzję o ewentualnym 
wstawieniu zadania do budżetu.  
 

Radna M. Pamięta wskazała, że jeśli mowa jest o drodze 580 to jest to mowa  
o kontrowersyjnym temacie ronda. Poprosiła o powrót do nazewnictwa Warszawska- BIS. 
 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski poinformował, że na tym etapie nie ma to nic wspólnego  
z rondem, które jest projektowane na ul. Warszawskiej.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał jak jest zapisane w porozumieniu. 
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Wskazał, że jeśli są spisywane dokumenty to nie można zmieniać nazewnictwa. 
Poinformował, żeby nie doszło do sytuacji, że zostanie coś pomieszane  
w dokumentach. 

 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski dokumenty są prowadzone w sprawie i można  
je udostępniać, ale też można się z nimi zapoznać. Wskazał, że MZDW pisze wyraźnie, że 
nowy przebieg DW 580 tzw. DW 580-BIS.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że nie można w tej chwili 
mieszać w nazwie, bo może być potem z tego kłopot. 

 

Radny M. Starnowski odniósł się do nazewnictwa. Wskazał, że nazwa jest robocza  
i ostatecznie też może być zmieniona.  

 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski wskazał, że Marszałek i jednostka MZDW będą inwestorem 
prowadzącym daną sprawę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy radna M. Pamięta podtrzymuje złożony 
wniosek.  

 

Radna M. Pamięta poinformowała, że z pomocą pracowników geodezji próbowała znaleźć 
zabezpieczony teren pod Warszawską - BIS i wskazała, że w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego widzi w kilku miejscach 1-KDL. Wskazała, że w jej ocenie 
nie potrzeba porozumienia na lokalne drogi i można było zrobić przynajmniej dokumentację 
w części dotyczącej Gminy Stare Babice. Wskazała, że nad uchwałą z nazwą 580-BIS będzie 
musiała się wstrzymać, jednakże zaznacza, że jest za budową i rozpoczęciem prac 
Warszawskiej- BIS, jako alternatywy dla ul. Warszawskiej. Poruszyła ponownie kwestie 
nazewnictwa.  

 

Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz poinformowała, że jeśli radni wyrażą zgodę to zostanie 
zaprezentowany na rzutniku przebieg przedmiotowej drogi w planie miejscowym. Wskazała, 
że nie ma takiego określenia jak 1-KDL, jest 1-KDG, które jest po stronie Ożarowa 
Mazowieckiego, ponieważ w ich planie dana droga ma taki symbol. Poinformowała,  
że na terenie gminy Stare Babice jest symbol R1, czyli rezerwa pod drogę krajową. Wskazała, 
że nie ma potrzeby zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, ponieważ droga jest  
w planie od 2003 roku, jako rezerwa. Odniosła się do poruszonej przez radną M. Pamięta 
powierzchni dróg i udzieliła informacji, iż Urząd wykonywał symulację gdzie na terenie Gminy 
Stare Babice jest ok. 29,2 ha, na terenie Ożarowa Maz. 13,1 ha i Leszna 48,5 ha. 

 

Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz przedstawiła prezentację z przebiegiem drogi.  

 

Przeprowadzono dyskusję do przedstawianej prezentacji.  

 

Radna M. Pamięta zapytała czy jest możliwość skorzystania z programu budowy obwodnic. 

 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski poinformował, że to pytanie powinno być skierowane do 
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Marszałka, gdyż Gmina będzie tylko partnerem. Wskazał, że Urząd musi najpierw wykonać 
dokumenty na podstawie, których będzie wiadomo ile będzie kosztować droga i którędy 
dokładnie będzie przebiegać.  
  
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do opłakanego przejazdu przez ul. Warszawską. Wskazał, 
że gmina nie ma innej możliwości jak działanie w danym kierunku. Poinformował, że dokłada 
wszelkich starań, aby projekt powstał. Wskazał, że jest to działanie ponadregionalne. Odniósł 
się do zapytania radnej M. Pamięta i poinformował, że nie można połączyć danego projektu 
z programem budowy obwodnic. Poruszył kwestie innych projektów. Wskazał, iż ma 
nadzieję, że projekt powstanie i Gmina Stare Babice będzie liderem tego wydarzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 665 /2023- w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie oraz udzielenie  

Pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Województwa Mazowieckiego na wykonania dokumentacji 
projektowej planowanego odcinka drogi wojewódzkiej, 
określanej jako 580-BIS, na terenie gminy Stare Babice.  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”, w obecności 14 radnych. („Za” głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Leszek 
Poborczyk, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa 
Kawczyńska, Michał Starnowski „wstrzymali się”: Marta Pamięta). 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu. Radni otrzymali autopoprawkę do 
projektu uchwały. Wskazał, że projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 
Radny M. Starnowski wskazał zmianę w wysokości 1 mln zł na drogi publiczne gminne 
przeznaczone na remonty cząstkowe dróg. Zapytał, jakie są to drogi i czy jest ułożony plan 
na ich remont. 
 
Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski wskazał, że kwota jest przeznaczona na remonty 
cząstkowe, czyli tam gdzie będą widoczne ubytki, usterki. Wskazał, że nie będzie  
to modernizacja dróg tylko doraźne remonty cząstkowe.  
 
Radny M. Starnowski wskazał, że odbywały się kilka lat temu spotkania z mieszkańcami i na 
tych spotkaniach mówiono, że zostanie wymieniony tłuczeń na destrukt. Odniósł się  
do ul. Krótkiej. 
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Wójt Gminy S. Sumka udzielił odpowiedzi na pytanie radnego M. Starnowskiego informując, 
że Urząd będzie z przedmiotowych pieniędzy realizować wnioski radnych, natomiast  
jak wiadomo nie uda się zrealizować wszystkich. Poinformował, że Gmina otrzymała 700 ton 
destruktu z MZDW, który zostanie wykorzystany w celu poprawy dróg. Wskazał, że Urząd 
chce odejść od sypania tłucznia. Odniósł się do odbytej Komisji wyjazdowej w celu oceny 
stanu dróg i zachęcił, aby na przyszłość była większa frekwencja Radnych.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że to, co było uzgodnione na 
komisji wyjazdowej jest realizowane. Poprosił, aby radni zgłosili się w celu uzgodnienia 
kolejnego spotkania wyjazdowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poruszył kwestie dokończenia ul. Trakt Królewski  
i ul. Sobieskiego.  
 
Kierownik RIG D. Michalski udzielił informacji, iż ul. Trakt Królewski od ul. Źródlanej będzie 
kończona. Wskazał, że ulica nie jest jeszcze odebrana protokołem. Poinformował, że na 
chwilę obecną jest zwiezione na GPK Eko- Babice 700 ton destruktu. Odniósł się do  
ul. Pogodnej i ul. Gwiaździstej gdzie dwa łuki są do wyprofilowania. Wskazał, że są 
uwzględnione do realizacji. Będą podejmowane działania jak tylko zostaną otrzymane środki 
finansowe.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poruszyła kwestię nakładek wskazując,  
że są bardzo dobrze wykonane. Poprosiła o przypilnowanie ul. Fredry.  
 
Radna M. Pamięta odniosła się do ul. Szymanowskiego w Klaudynie. Wskazała, że za 
moment Izabelin rozpocznie przebudowę ul. 3 Maja, gdzie objazd po raz kolejny skieruje się 
na Klaudyn. Poinformowała, że ul. Szymanowskiego na odcinku leśnym wygląda tragicznie. 
Poprosiła, aby postarać się o remont tego odcinka.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że wiceprzewodniczący Rady Gminy  
R. Fijołek zadeklarował zwołanie Komisji dedykowanej drogom. 
 
Kierownik RIG D. Michalski udzielił informacji, że ul. Szymanowskiego była weryfikowana  
i są przygotowane zlecenia. Wskazał, że Urząd przy współpracy z MZDW będzie dalej 
pozyskiwać destrukt, który pozwoli na coraz mniejsze wysypywanie kruszywa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.  
  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 666 /2023- w sprawie w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Stare Babice na 2023 rok. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”, w obecności 14 radnych. („Za” głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Leszek 
Poborczyk, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa 
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Kawczyńska, Michał Starnowski „wstrzymali się”: Marta Pamięta). 
 
Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że jeden z punktów, który Radni głosowali było przekazanie 
środków na zwiększenie częstotliwości kursowania autobusów m.in. linii 719. Poprosił 
Kierownika RIG o wypowiedzenie się w danej sprawie.  
 
Kierownik RIG D. Michalski poinformował, że urząd otrzymał informacje z ZTM. Udzielił 
informacji, iż wcześniej zostanie przekazany rozkład jazdy dotyczący kursowania linii 719. 
Poinformował, że kursy autobusu w godzinach porannych będą co 8 minut i dojdzie kilka 
dodatkowych kursów w ciągu dnia. Poinformował, że po analizie zostanie udostępniony 
mieszkańcom, aby z 1 października rozkład jazdy wszedł w życie. Wskazał, że wprowadzono 
również uchwałą darmowe przejazdy liniami uzupełniającymi L6 i L7. Umowa  
z przewoźnikiem będzie aneksowana. Poinformował, że darmowe przejazdy będą działały  
z kartą mieszkańca. 
 
Radna D. Zwolińska zapytała o linię 729. 
 
Kierownik RIG D. Michalski udzielił informacji, iż Urząd otrzymał już wyliczenia zmian linii 
729, trwają prace nad rozkładem jazdy. Wskazał, że w tej kwocie, w której wprowadzano 
zmiany budżetowe wszelkie zmiany komunikacyjne są uwzględnione.  
 
Radny D. Sobczak zapytał czy zostały przesunięte minuty, aby skorelować z linią 712. 
 
Kierownik RIG D. Michalski poinformował, że Urząd otrzymał skoordynowane rozkłady. 
Udzielił informacji, że zarząd transportu miejskiego zrobił badania jak jeździ autobus Z12  
i linia 712. Poinformował, że z początkiem września będą drobne korekty względem 
kursowania autobusów.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska przypomniała, że były wcześniejsze 
rozmowy o próbie uruchomienia linii z Blizne do Zielonek i poprosiła o podjęcie działań w celu 
wyliczenia kosztów. Wskazała, że mieszkańcy Blizne Jasińskiego jak i Łaszczyńskiego nie 
mają żadnych zniżek. 
 
Wójt Gminy S. Sumka udzielił informacji, że wniosek jest przyjęty, gdyż jest do bardzo dobry 
i korzystny pomysł dla mieszkańców. Wskazał, że na danym połączeniu zyska również 
miejscowość Latchorzew mając dodatkowy środek komunikacji. Poprosił o cierpliwość, 
wyniki analiz finansowych zostaną przekazane. Poinformował, że w 2024 roku kończy się 
umowa na linie L i będzie to rok, w którym będzie można zmienić układ komunikacyjny linii 
wewnętrznych. Odniósł się do zamiarów pozyskania terenu pod budowę pętli autobusowej 
dla linii L. Poprosił o składanie dodatkowych postulatów czy też wniosków do Kierownika 
Referatu Gospodarki Komunalnej Dariusza Michalskiego.  
 
Radna M. Pamięta w imieniu mieszkańców zapytała czy częstotliwość linii 712 będzie 
zmieniana czy zostanie na obecnych zasadach. 
 
Kierownik RIG D. Michalski wskazał, że Urząd jest jeszcze w trakcie ustaleń dotyczących 
zmian komunikacyjnych. Poinformował, że jeżeli zostanie wydane pozwolenie na 
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zagęszczenie linii 712 i po wyliczeniu wystarczy środków, wtedy Urząd będzie starał się, aby 
zwiększyć częstotliwość przejazdu danego autobusu.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2023-2040.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2023, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2023 -2040. Radni otrzymali autopoprawkę do 
projektu uchwały. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.  
  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 667/2023- w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy  
    Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2023-2040.  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”, w obecności 14 radnych. („Za” głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Leszek 
Poborczyk, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa 
Kawczyńska, Michał Starnowski „wstrzymali się”: Marta Pamięta). 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 60/648/2023 Rady 
Gminy Stare Babice z dnia 29 czerwca 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania 
i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Stare Babice oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że ustawa z dnia 9 marca 2023 r.  
o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw 
wprowadza zmiany, które polegają między innymi na zmianie jej tytułu z ustawy  
„o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie” na ustawę o „przeciwdziałaniu przemocy 
domowej”. W uchwale nr 60/648/2023 Rady Gminy Stare Babice z dnia 29 czerwca 2023 r.  
w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Stare Babice oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania – Nadzór Prawny Wojewody Mazowieckiego 
wskazał kilka poprawek, które zostały wniesione w uchwale zmieniającej. Poinformował,  
że projekt uchwały został omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję 
nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba  złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 668/2023- w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr 60/648/2023 Rady 
    Gminy Stare Babice z dnia 29 czerwca 2023 r. w sprawie 
    trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków  
    Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds.   
    Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Stare  
    Babice oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade,  Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta). 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do 
realizacji Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z 
niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 oraz 
zasad realizacji Programu w Gminie Stare Babice. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Gmina Stare Babice w 2024 roku 
będzie kolejny raz realizować rządowy Program Ministra Rodziny i Polityki Społecznej 
„Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością”. Głównym celem Programu jest 
wprowadzenie usług asystencji osobistej, jako formy ogólnodostępnego wsparcia  
w wykonywaniu codziennych czynności oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym. Usługi 
asystenckie mogą uzupełniać usługi opiekuńcze, nie mogą ich jednak zastępować. Program 
będzie finansowany w 100% ze środków przekazanych przez Wojewodę Mazowieckiego  
z Funduszu Solidarnościowego. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu 
Komisji. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 

 

Radna D. Zwolińska poinformowała, że od niedawna ma możliwość przyglądania się 
danemu programowi od strony życiowej. Wskazała, że program jest bardzo ważny  
i potrzebny. Udzieliła informacji, iż wie, że jest problem z asystentami. Zapytała czy problem 
nadal występuje dany problem. Zapytała czy finansowanie programu jest narzucone z góry 
przez wojewodę, czy zależy od potrzeb.  

 

Dyrektor GOPS A. Napurka wskazała, że programy były niejednokrotnie omawiane. 
Wskazała, że w przypadku Gminy Stare Babice program jest w 100 % finansowany  
ze środków Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. Wskazała, że termin na składanie 
wniosków przez Gminę na rok 2024 jest do 15 września, ale będzie również wykonane 
rozeznanie wśród uczestników. Poinformowała, że kwoty wydatkowania na dany program są 
wpisywane w programie tj. 50 zł na jedną godzinę wykonywania danych usług w 2024 r. 
Odniosła się do dodatkowych opłat m.in. ubezpieczenia.  

 

Radna D. Zwolińska zapytała czy ogólną kwotę na cały program przydziela Wojewoda,  
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czy kwota jest zależna od potrzeb wpisanych we wniosku. 

 

Dyrektor GOPS A. Napurka poinformowała, że akurat na podstawie danego programu  
w pierwszym roku pozyskano pełną kwotę, natomiast w zeszłym roku pozyskano o połowę 
mniej środków, dlatego należało pozmniejszać liczbę godzin.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, iż zrozumiała, że jest określony 
termin na występowanie o usługi asystenckie, natomiast zapytała, co ma zrobić osoba, która 
w styczniu bądź lutym nie miała pojęcia, że np. w maju będzie musiała wystąpić o daną 
usługę. Wskazała, że trudno przewidzieć, że tylko w pierwszym kwartale można się zgłaszać 
i występować o dane usługi. Zapytała jak może rozwiązać problem. 

 

Wójt Gminy S. Sumka udzielił informacji, iż środki pochodzą od Wojewody z funduszy 
rządowych. Wskazał, że istotną rzeczą jest ocena kryteriów kwalifikacji kosztów  
w programie. Poprosił Dyrektor GOPS o zabranie głosu w sprawie. 

 

Dyrektor GOPS A. Napurka poinformowała, że warunki programu są narzucone. Wskazała, 
że program w 2024 roku będzie realizowany trzeci raz. Udzieliła informacji, że nabory są  
w różnych terminach. Wskazała, że są sytuacje, w których ktoś rezygnuje, bywa również tak, 
że dane osoby trafiają na leczenie i w ramach takich sytuacji można zamienić osoby. 
Poinformowała, że problem leży również po stronie osób, które mogłyby wykonywać usługi, 
gdyż są wytyczne, co do osób, które mogą takie usługi wykonywać i niekiedy nie ma osób 
chętnych. Poprosiła o autopoprawkę §7 uchwały „rozliczenie kosztów i wydatków 
poniesionych na realizację programu będzie dokonywane przez Referat Wspólnej Obsługi 
Jednostek Urzędu Gminy Stare Babice”. 

 

Radna D. Zwolińska zapytała czy wnioski osób niepełnosprawnych mają być składane  
do 15 września.  

 

Dyrektor GOPS A. Napurka wskazała, że ma już wstępnie przygotowany tekst ogłoszenia  
w celu możliwości składania dokumentów. Wskazała, że termin będzie wyznaczony mniej 
więcej do 11 września, aby mieć chwilę na zliczenie wszystkich informacji.   

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.  
  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 669/2023-  w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do   
    realizacji Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej 
    „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla  
    Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2024 oraz 
    zasad realizacji Programu w Gminie Stare Babice. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, w obecności 14 radnych. („Za” 
głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade,  Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Leszek 
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Poborczyk). 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej we wsi 

Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że uwzględniając intensywny rozwój 
gminy oraz stale rosnącą liczbę jej mieszkańców zasadne jest pozyskanie do gminnego 
zasobu nieruchomości działki nr ew. 633/23 z obrębu Stare Babice, celem utworzenia rezerwy 
terenu przeznaczonego na realizację zadań własnych gminy. Wartość nieruchomości zgodnie 
z wyceną sporządzoną przez uprawnionego rzeczoznawcę majątkowego określono na kwotę 
1 507 000,00 zł. Poinformował, że projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radny R. Karpiński poprosił, aby potwierdzić czy rzeczywiście ustalenia, które były na 
Komisji, iż w 2023 roku zabezpiecza się kwotę 1 mln zł, a w 2024 roku zabezpiecza się ok 500 
tys. zł są nadal aktualne. 
 
Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz poinformowała, że tak jak była przekazana informacja 
na Komisji, zostanie spisany protokół i zostaną ustalone dwa terminy wypłaty. Jeden termin 
będzie do końca roku na kwotę ok 1 mln zł, natomiast pozostała kwota będzie wypłacona  
w następnym roku budżetowym.  
 

Radny R. Karpiński udzielił informacji, iż dużo mówi się o zagospodarowaniu terenu pod 
potrzeby szkoły podstawowej w Starych Babicach i jest to świetna koncepcja. Wskazał,  
że dobrą koncepcją będzie również zagospodarowanie tego terenu pod tereny zielone, jako 
ogólnodostępne dla szkoły jak i mieszkańców. Wskazał, że sporo mówi się również o hali 
pneumatycznej dla szkoły podstawowej w Starych Babicach. Wskazał, żeby nie okazało się, 
że jest teren, a nie stać będzie Gminy na halę pneumatyczną, o której tyle się mówi. Wskazał, 
iż potrzebuje zapewnienia o nieustającej trosce o halę pneumatyczną nad boiskiem 
sztucznym przy szkole w Starych Babicach. 

 

Wójt Gminy S. Sumka odpowiadając na wniosek radnego poinformował, iż są czynione 
wszelkie starania, aby zakupić halę, natomiast sprawa leży po stronie sprzedającego. 
Wskazał, że musi dopełnić wszelkich formalności. Poinformował, iż w momencie,  
gdy pojawią się dokumenty nastąpi ponowny powrót do tematu. Wskazał, że hala 
pneumatyczna w Starych Babicach jest potrzebna, ponieważ brakuje miejsca w szkole. 
Poinformował, że został złożony wniosek w ramach Polskiego Ładu. Wskazał, że Urząd 
pilnuje wniosku, aby Urząd otrzymał środki na budowę hali sportowej w Starych Babicach. 
Udzielił informacji, że wniosek jest procedowany i Urząd czeka na rozstrzygnięcie. 

 

Radna L. Skrzeczkowska wskazała, że działka jest atrakcyjna i przyda się zarówno na sport 
jak i na inny cel publiczny. Poinformowała, że Gmina nie posiada obecnie przedszkola,  
które mogłoby zaspokoić potrzeby mieszkańców Starych Babic i okolicznych miejscowości. 
Wskazała, że co roku około 100 dzieci nie dostaje się do przedszkola w Starych Babicach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wskazał, że nawet jeśli zabrakłoby na halę 
pneumatyczną, to można poczekać i kupić ją po nowym roku. Odniósł się do metrażu działki  
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i wskazał, iż będzie trzeba przekształcić działkę na cele publiczne, aby była jasność co można 
na niej wybudować. Poinformował, że naczelnicy i kierownicy wskażą, w jakim kierunku 
należy zmierzać.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 670/2023- w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej we wsi Stare 
    Babice. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, w obecności 14 radnych. („Za” 
głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Leszek 
Poborczyk). 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zrzeczenia się w całości odszkodowania za 
nieruchomości stanowiące dotychczas własność Gminy Stare Babice, które z mocy 
prawa stały się własnością Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Starosta Warszawski Zachodni 
zwrócił się z prośbą o zrzeczenie się odszkodowania za prawo własności nieruchomości 
stanowiących dotychczas własność Gminy Stare Babice, które na mocy decyzji Starosty 
Warszawskiego Zachodniego zezwalającej na realizację inwestycji drogowej, polegającej na 
rozbudowie drogi powiatowej nr 4141W – ul. Kwiatowej w Mariewie, stały się z mocy prawa 
własnością Powiatu Warszawskiego Zachodniego. Przesłanka interesu społecznego, 
warunkująca zrzeczenie się odszkodowania za przedmiotowe nieruchomości została 
spełniona, bowiem inwestycja realizowana przez Powiat na mocy decyzji ZRiD, jest 
inwestycją celu publicznego. Mając na uwadze szeroko rozumiany interes społeczny i 
gospodarczy, polegający na poprawie bezpieczeństwa zarówno użytkowników drogi 
powiatowej jak też lokalnej społeczności oraz zapewnienie płynności ruchu drogowego na 
terenie Gminy Stare Babice, zasadnym jest zrzeczenie się odszkodowania za przeniesie 
prawa własności nieruchomości objętych niniejszą uchwałą. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 671/2023- w sprawie zrzeczenia się w całości odszkodowania za  
    nieruchomości stanowiące dotychczas własność Gminy 
    Stare Babice, które z mocy prawa stały się własnością  
    Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, w obecności 14 radnych. („Za” 
głosowali: Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Leszek 
Poborczyk). 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że w związku z pismem Starosty 
Warszawskiego Zachodniego dotyczącym prowadzonego postępowania administracyjnego 
dotyczącego pozbawienia charakteru ochronnego lasu zlokalizowanego na terenie działki o 
numerze ewidencyjnym 22/3 we wsi Stanisławów, zwrócono się do Rady Gminy Stare Babice 
o wyrażenie opinii w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu na terenie ww. działki. 
Wnioskowany obszar znajduje się na skraju miejscowości, na granicy z terenem 
zabudowanym. Nieruchomość ta bezpośrednio graniczy z Kampinoskim Parkiem 
Narodowym, stanowiącym Obszar Natura 2000. Ze względu na ukształtowanie terenu oraz 
tworzenie z Kampinoskim Parkiem Narodowym zwartego kompleksu leśnego, wyraża się 
negatywną opinię w sprawie pozbawienia charakteru lasów ochronnych gruntów leśnych. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 672/2023- w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu 
    lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i 5 głosami 
„wstrzymującymi się” w obecności 13 radnych. („Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, 
Dariusz Sobczak, Anna Doberska, Kazimierz Lade, Lucyna Skrzeczkowska, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Michał Starnowski, Radosław 
Karpiński, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska; „przeciw”: Dorota Zwolińska). 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, iż w związku z prowadzonym 
postępowaniem administracyjnym dotyczącym pozbawienia gruntów charakteru ochronnego 
lasu, Starosta Warszawski Zachodni, zwrócił się do Rady Gminy Stare Babice o wyrażenie opinii 
w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu na na terenie działek o numerach 
ewidencyjnych 22/7, 22/10, 54/20, 60/4, 60/5, 60/6, 60/7, 60/8 oraz 69/2 położonych we wsi 
Stanisławów. Postępowanie administracyjne wszczynane jest na wniosek właścicieli gruntów. 
Uprzednio Starosta zasięga opinii Rady Gminy w przedmiotowej sprawie. Uzyskana pozytywna 
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decyzja Starosty Warszawskiego Zachodniego, zgodnie z art. 16 ust. 1a i ust. 2 ustawy z dnia 
28 września 1991 r. o lasach, mogłaby być wzięta pod uwagę przez Marszałka Województwa 
Mazowieckiego w procedurze wyrażania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na 
cele nieleśne. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Radni 
otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Inspektor RPP M. Mika poinformowała, że autopoprawka polegała na uzupełnieniu sześciu 
działek zgodnie z otrzymanymi wnioskami od Starosty Warszawskiego Zachodniego. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poprosił o przedstawienie mapy. Wskazał,  
że informacja została przedstawiona z dnia na dzień. Poprosił, aby takie zmiany dawać 
wcześniej, albo przedstawiać na kolejnej sesji. Poinformował, że plany miejscowe są 
skomplikowane. Zaproponował głosowanie uchwały pierwotnej bez autopoprawki.  
 
 
Inspektor RPP M. Mika poinformowała, że wypracowane stanowisko Rady na poprzednich 
sesjach było za wyrażeniem zgody dla wszystkich działek. Wskazała, że w związku z tym,  
że sąsiednie działki otrzymały pozytywną opinię Rady przygotowano pozytywny wniosek dla 
tych działek, na które zostały złożone wnioski. 
 

Wójt Gminy S. Sumka poinformowała, że przychyla się do wniosku Radnego R. Fijołka. 
Wskazał, że wnioski od Starosty wpływają z dużym opóźnieniem w wyniku, czego Urząd jest 
również zaskakiwany. Wycofał autopoprawkę i wskazał, aby procedować uchwałę  
w pierwotnej wersji. 

 

Inspektor RPP M. Mika poinformowała, iż wnioski dotyczące działek 60/4, 60/5, 60/6, 60/7, 
60/8, 69/2 sięgając pamięcią wpłynęły 11 lipca i 13 lipca tego roku. Udzieliła informacji, że w 
związku z tym Rada Gminy ma 60 dni na wyrażenie opinii. W przypadku nie wyrażenia opinii, 
przyjmuje się, że opinia jest pozytywna.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że Radni zostali postawieni 
przed ścianą. Wskazał, że został zaskoczony przedstawiona autopoprawką.  
 
Radca Prawny G. Zarychta wskazał, iż może wypowiadać się tylko formalno-prawnie i na 
tym etapie Rada znajduje się w pierwotnym brzmieniu uchwały, ponieważ Wójt Gminy 
wycofał autopoprawkę.  
 
Inspektor RPP M. Mika wskazała, że na poprzednich komisjach została wyrażona opinia,  
iż Rada wyraża pozytywną opinie w zakresie wszystkich działek. Poinformowała, że nie widzi 
różnicy między działkami wskazanymi w projekcie, a tymi, które zostały podjęte wcześniej. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że Urząd nie może sugerować 
się tym, że skoro Rada Gminy raz podjęła decyzję pozytywną to już każde kolejne też będą 
pozytywne.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, iż podtrzymuje wniosek o niegłosowaniu 
autopoprawki. Zaproponował wyjaśnienie wątpliwości na kolejnym spotkaniu wyjazdowym 



Protokół LXI/2023 

 Strona|21 

celem zapoznania się z terenem. Wskazał, że zostanie przygotowany wniosek o zwołanie 
sesji na wniosek Wójta Gminy i zostanie zorganizowane spotkanie tylko w kwestii danej 
uchwały. 
 
Radny D. Sobczak zapytał czy są już odpowiedzi na wcześniej podejmowane przez Radę 
Gminy uchwały w danej sprawie. 
 

Inspektor RPP M. Mika udzieliła informacji, iż Rada Gminy nie jest stroną w postępowaniu, 
jedynie wyraża opinię. Wskazała, że jeśli została wydana informacja w sprawie to otrzymali 
ją jedynie właściciele.  
 
Radna A. Doberska poparła wypowiedź radnego R. Fijołka. Wskazała, iż jeśli w przyszłości 
Rada Gminy będzie wyrażać kolejne opinie i będą to działki o charakterze drogowym, czy też 
zwykłych działek to prosi o ich rozdzielenie.  
 

Wójt Gminy S. Sumka przyjął wnioski Radnych. Wskazał, iż również chciałby, aby dane 
wnioski przestały napływać. 

 

Radny L. Poborczyk poinformował, że Radni mówiąc o wszystkich działkach nie mówili po  
to, aby pozbawić ich ochronności lasów, tylko mówiono o tym, aby zapoznać się ze 
wszystkimi działkami, które były wtedy przedstawiane.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie ze zdjęciem przez Wójta 
Gminy autopoprawki Rada Gminy będzie głosować pierwotną wersję uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 673/2023- w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu 
    lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i 4 głosami 
„wstrzymującymi się” w obecności 13 radnych. („Za” głosowali: Kazimierz Lade, Dorota 
Zwolińska, Radosław Karpiński, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof Szuba, 
Ewa Kawczyńska; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Jadwiga Wasiak, 
Michał Starnowski; „przeciw”: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska). 
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że statut określa organizację 
wewnętrzną oraz tryb pracy organów Gminy, a także zasady tworzenia, łączenia, podziału oraz 
znoszenia jednostek pomocniczych Gminy, zasady dostępu do dokumentów i korzystania 
z nich, zasady i tryb działania komisji rewizyjnej, organizację wewnętrzną oraz tryb pracy 
organów gminy, zasady działania klubów radnych, zasady udziału przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych w pracach rady gminy, uprawnienia jednostki 
pomocniczej do prowadzenia gospodarki finansowej w ramach budżetu gminy. Poinformował, 
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iż zmiany polegają m.in. na uchyleniu zapisów Statutu, które stanowiły dokładne lub 
zmodyfikowane powtórzenie regulacji ustawowej, które jest niedopuszczalne i w tym zakresie 
doprowadzenia zapisów Statutu do zgodności z powyższym wymogiem. Wprowadzone zmiany 
precyzują także niektóre z zapisów Statutu, które były nieprecyzyjne i budziły wątpliwości 
praktyczne. Zmiany wprowadzają także niezbędne zapisy, które dotychczas nie zostały ujęte 
w treści statutu tj. np. gospodarka finansowa sołectw. 
Wskazał, że Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały zgodnie ze wskazanymi 
uwagami podczas wspólnego posiedzenia Komisji.  
  
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zgłosił uzupełnienie w §21 ust. 4 po zwrocie „zgodnie 
z wyborem radnego” poprzez dodanie przecinka. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.  
  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr LXI/ 674/2023- w sprawie zmiany statutu gminy.  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta). 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska podziękowała wszystkim członkom 
Komisji Statutowej, wszystkim Radnym, Mecenasowi Panu G. Zarychcie oraz pracownikom 
Biura Obsługi Rady Gminy za pracę nad Statutem.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie składu osobowego 

Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w dniu 29 czerwca 2023 r. został 
zaprzysiężony nowy Radny Gminy Stare Babice p. Leszek Poborczyk, który uzyskał mandat 
radnego w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Stare Babice, zarządzonych na dzień 25 
czerwca 2023 r. Zgodnie z § 74 ust. 5 Statutu Gminy Stare Babice radny jest zobowiązany do 
członkostwa, w co najmniej jednej komisji. W związku z powyższym zachodzi konieczność 
podjęcia niniejszej uchwały. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu 
Komisji. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Otworzył dyskusję na projektem 
uchwały.  
 

Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.  
  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
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Uchwała Nr LXI/ 675/2023- zmieniającej uchwałę w sprawie składu osobowego Komisji 
    Rady Gminy. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, 
Anna Doberska, Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz 
Fijołek, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta). 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu 
zgłoszenia kandydata na ławnika. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Prezes Sądu Okręgowego w 
Warszawie zwrócił się z prośbą o dokonanie wyborów ławników do następujących sądów: 
1 osoba do Sądu Okręgowego w Warszawie 
1 osoba do Sądu Rejonowego w Pruszkowie 
3 osoby do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydział Pracy  
i Ubezpieczeń Społecznych.  
 
Na posiedzeniu w dniu 10 sierpnia 2023 r. zespół ds. wyboru ławników dokonał weryfikacji 
zgłoszonych kandydatur. W przypadku zgłoszenia przez prezesa sądu właściwego kandydata 
na ławnika wymagane jest wypełnienie części C karty zgłoszenia. W złożonym przez Panią 
Beatę Z. formularzu stwierdza się brak wypełnienia części C formularza i podpisu podmiotu 
dokonującego zgłoszenia.  
 
W wyniku weryfikacji karty zgłoszenia na ławnika Pani Beaty Z. do Sądu Rejonowego dla 
Warszawy – Żoliborza, Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych stwierdzono, że złożony 
wniosek nie spełnia wymagań formalnych, a co za tym idzie konieczne było pozostawienie go 
bez dalszego biegu. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.
  
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
 

Uchwała Nr LXI/ 676/2023- pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na 
    ławnika. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” w obecności 12 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Radosław Karpiński, Anna Doberska, 
Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof 
Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta). 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez dalszego biegu 
zgłoszenia kandydata na ławnika. 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że na posiedzeniu w dniu 10 sierpnia 
2023 r. zespół ds. wyboru ławników dokonał weryfikacji zgłoszonych kandydatur.  Minister 
Sprawiedliwości w drodze rozporządzeniu określił wzór karty zgłoszenia kandydatów na 
ławników. 
 
Powyższe oznacza, iż zgłoszenia należy dokonać wyłącznie na formularzu urzędowym, a 
złożenie go na formularzu nieobowiązującym stanowi brak formalny niepodlegający 
uzupełnieniu. 
 
W wyniku weryfikacji karty zgłoszenia na ławnika Pani Elżbiety B. do Sądu Rejonowego dla 
Warszawy – Żoliborza, Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych stwierdzono, że złożony 
wniosek nie spełnia wymagań formalnych, gdyż został złożony na nieobowiązującym wzorze 
karty zgłoszenia, a co za tym idzie konieczne było pozostawienie go bez dalszego biegu. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały.  
 

Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały.
  
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr LXI/ 677/2023- pozostawienia bez dalszego biegu zgłoszenia kandydata na 
    ławnika. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” w obecności 12 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Radosław Karpiński, Anna Doberska, 
Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof 
Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta). 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że projekt uchwały zakłada wybór w 
głosowaniu tajnym na ławników: jednej osoby do Sądu Okręgowego w Warszawie oraz jednej 
osoby do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydział Pracy i 
Ubezpieczeń Społecznych. W przewidzianym terminie nie zgłosił się żaden kandydat na 
ławnika do Sadu Rejonowego w Pruszkowie. Zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów 
powszechnych wyboru ławników należy dokonać w głosowaniu tajnym, w związku z tym 
należy powołać Komisję Skrutacyjną. Poprosił o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 
Skrutacyjnej. Zaproponował 3 osobowy skład komisji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zgłosił kandydaturę Radnego D. Sobczaka. 
 
Radny D. Sobczak wyraził zgodę.  
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Radny D. Sobczak zgłosił kandydaturę Radnego R. Fijołka. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek nie wyraził zgody. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba  zgłosił kandydaturę Radnej E. Kawczyńskiej. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wyraziła zgodę. Zgłosiła kandydaturę 
Radnego M. Starnowskiego. 
 
Radny M. Starnowski wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba  poddał pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej. 
 

Komisja została zatwierdzona jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił Radną E. Kawczyńską o zaprezentowanie 
regulaminu wyboru ławników.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska odczytała treść regulaminu. 
 

Regulamin głosowania dla wyboru ławników 
 

1. Wybór ławników odbywa się w głosowaniu tajnym. 
 

2. Radni głosują na kartach, które wręczy Komisja Skrutacyjna. 
 

3. Każdy radny otrzymuje dwie karty do głosowania: 
1) „Kartę do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Okręgowego  
w Warszawie” z jednym nazwiskiem kandydata,  

2) „Kartę do głosowania dla wyboru ławnika do Sądu Rejonowego  
dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych” z 
jednym nazwiskiem kandydata  

 

4. Karty do głosowania opatrzone są pieczęcią „Rady Gminy Stare Babice”. 
 

5. Na kartach do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie 
odbywa się poprzez postawienie znaku „x” w odpowiedniej kratce: „TAK” albo „NIE” 
umieszczonej po lewej stronie nazwiska kandydata. 
Postawienie znaku „x” w dwóch kratkach przy nazwisku kandydata oraz 
niepostawienie znaku „x” w żadnej kratce skutkuje nieważnością głosu oddanego na 
tego kandydata. 

 

6. Na kartach do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-
Żoliborza w Warszawie, Wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych głosowanie 
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odbywa się poprzez postawienie znaku „x” w odpowiedniej kratce: „TAK” albo „NIE” 
umieszczonej po lewej stronie nazwiska kandydata. 
Postawienie znaku „x” w dwóch kratkach przy nazwisku kandydata oraz 
niepostawienie znaku „x” w żadnej kratce skutkuje nieważnością głosu oddanego na 
tego kandydata. 

 

7. Za wybranego uważa się kandydata, który uzyskał zwykłą większość głosów tzn. 
uzyskał więcej głosów „TAK” niż „NIE”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał pod głosowanie regulamin wyboru ławników. 
 
Regulamin został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o 
przeprowadzenie głosowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o podanie 
wyników głosowania.  
 
Radny D. Sobczak odczytał protokoły Komisji Skrutacyjnej z wynikami wyboru ławników do 
poszczególnych sądów. 
 

PROTOKÓŁ KOMISJI SKRUTACYJNEJ 
Z WYBORU ŁAWNIKÓW DO SĄDU OKRĘGOWEGO 

w WARSZAWIE 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 
 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 
 

1. Dariusz Sobczak - Przewodniczący 

2. Ewa Kawczyńska - Członek 

3. Michał Starnowski - Członek 

 
 
stwierdza, że w głosowaniu tajnym zostały ustalone następujące wyniki głosowania: 
 

- liczba radnych uprawnionych do głosowania  - 15  

- liczba radnych, którym wydano karty do głosowania  - 13 

- liczba kart wyjętych z urny  - 13  

- głosów nieważnych oddano - 0  

- głosów ważnych oddano - 13  

 
 
Kandydat otrzymał następującą ilość głosów ważnych: 

1. Sławomir Kościelniak   12 -  głosów 
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Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Sławomir Kościelniak otrzymał wymaganą zwykłą 
większość głosów i został wybrany na ławnika do Sądu Okręgowego  
w Warszawie.  
 
 
 

PROTOKÓŁ KOMISJI SKRUTACYJNEJ 
Z WYBORU ŁAWNIKÓW DO SĄDU REJONOWEGO DLA WARSZAWY-ŻOLIBORZA  

W WARSZAWIE 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 
 
Komisja Skrutacyjna w składzie: 
 

1. Dariusz Sobczak - Przewodniczący 

2. Ewa Kawczyńska - Członek 

4. Michał Starnowski - Członek 

 
 
stwierdza, że w głosowaniu tajnym zostały ustalone następujące wyniki głosowania: 
 

- liczba radnych uprawnionych do głosowania  - 15  

- liczba radnych, którym wydano karty do głosowania  - 13 

- liczba kart wyjętych z urny  - 13  

- głosów nieważnych oddano - 1  

- głosów ważnych oddano - 12  

 
 
Kandydat otrzymał następującą ilość głosów ważnych: 

1. Elżbieta Maria Chadaj   12 - głosów 

 
Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Elżbieta Maria Chadaj otrzymała wymaganą zwykłą 
większość głosów i została wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza 
w Warszawie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odczytał treść uchwały z z nazwiskami wybranych 
ławników i poddał ją pod głosowanie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr LXI/ 678/2023-  w sprawie wyboru ławników. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Radosław Karpiński, Anna Doberska, 
Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof 
Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Dorota Zwolińska). 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu nieruchomości o powierzchni 1,0 m² 
stanowiącej działkę o nr ew. 670 w Starych Babicach 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że wnioskiem z dnia 27 czerwca 2023 
roku Mennica Polska Spółka Akcyjna w Warszawie, wystąpiła do Wójta Gminy Stare Babice 
o przedłużenie umowy najmu nr 281/2016 zawartej w dniu 05.08.2016 r. Grunt o powierzchni 
1,0m² nieruchomości o nr ew. 670 położonej we wsi Stare Babice przy ul. Rynek 32 graniczy 
bezpośrednio z budynkiem Urzędu Gminy Stare Babice oraz położony jest w bliskiej 
odległości od przystanku komunikacji transportu publicznego. Przedmiotowy grunt 
nieruchomości jest wykorzystywany pod samoobsługowy automat do sprzedaży biletów. 
Wyrażanie zgody na najem na kolejne 2 lata zapewni ciągłość funkcjonowania 
samoobsługowego automatu do sprzedaży biletów oraz obsługi mieszkańców powiatu 
Warszawskiego Zachodniego, którzy korzystają z komunikacji transportu publicznego. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr LXI/ 679/2023- w sprawie najmu nieruchomości o powierzchni 1,0 m²  
    stanowiącej działkę o nr ew. 670 w Starych Babicach 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Radosław Karpiński, Anna Doberska, 
Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof 
Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Dorota Zwolińska). 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu powierzchni 1,5 m² mieszczącej się 
na parterze części budynku Urzędu Gminy Stare Babice. 

 
Wnioskiem z dnia 24 czerwca 2023 roku Warszawski Bank Spółdzielczy z siedzibą w 
Warszawie, wystąpił do Wójta Gminy Stare Babice o przedłużenie umowy najmu nr 794/2021 
zawartej w dniu 27.12.2021 r. 
  
Powierzchnia 1,5m² mieszcząca się na parterze części budynku Urzędu Gminy Stare Babice 
przy ul. Rynek 32 we wsi Stare Babice graniczy bezpośrednio z wejściem do Urzędu oraz 
położona jest w bliskiej odległości od przystanku komunikacji transportu publicznego. 
Przedmiotowa powierzchnia jest wykorzystywana pod działalność bankową za 
pośrednictwem zainstalowanego bankomatu. Wyrażanie zgody na najem na kolejne 10 lat 
zapewni ciągłość funkcjonowania bankomatu oraz ułatwienie dla Mieszkańców gminy Stare 
Babice. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję 
nad projektem uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zawnioskował, aby nowy bankomat był również 
z wpłatomatem. Zapytał czy jest też możliwość zainstalowania bankomatu w Ośrodku 
Zdrowia w Borzęcinie Dużym. 
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Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że wniosek złożony na Komisji Wspólnej jest przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr LXI/ 680/2023- w sprawie najmu powierzchni 1,5 m² mieszczącej się na  
    parterze części budynku Urzędu Gminy Stare Babice. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” w obecności 13 radnych. („Za” 
głosowali: Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Radosław Karpiński, Anna Doberska, 
Jadwiga Wasiak, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek, Krzysztof 
Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Marta Pamięta, Dorota Zwolińska). 

 

20. Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli dotyczącej wykorzystania środków 
finansowych za 2022 rok przez Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji Stare Babice z 
siedzibą w Zielonkach Parceli przy ul. Południowej 2b. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni otrzymali protokół z kontroli 
i zapoznali się z nim. Otworzył dyskusję nad protokołem z kontroli. 

 

21. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył informację o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym: 

 

Poinformował, że po LX (60) sesji Rady Gminy podjął następujące działania: 
➢ zwołał LXI (61) sesję Rady Gminy na 31 sierpnia 2023 r.; 
➢ uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji; 
➢ uczestniczył w uroczystym otwarciu nowego placu zabaw w Starych Babicach przy  

ul. Zielonej; 

➢ przekazał oświadczenie majątkowe radnego L. Poborczyka do Urzędu Skarbowego; 

➢ przekazał zgodnie z właściwością petycję mieszkańców gminy Stare Babice w sprawie 

przywrócenia, postawienia krzyża na cmentarzu wojennym w Starych Babicach do 

Wojewody Mazowieckiego; 

➢ przekazał radnym pisma Pani L. M. oraz Pani T. W. w sprawie decyzji o wydaniu 

zezwolenia na realizację inwestycji drogowej polegającej na budowie dwóch skrzyżowań 

o ruchu okrężnym wraz z infrastrukturą techniczną drogi wojewódzkiej nr 580  

ul. Warszawskiej usytuowanej przy działce nr 559/3. 

➢ przekazał zgodnie z właściwością wnioski mieszkanek do Wójta Gminy Stare Babice  

w sprawie decyzji o wydanie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej polegającej na 

budowie dwóch skrzyżowań o ruchu okrężnym wraz z infrastrukturą techniczną drogi 

wojewódzkiej celem rozpatrzenia spraw; 

➢ przekazałem radnym pisma Starosty Warszawskiego Zachodniego z prośbą o wyrażenie 
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opinii w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu na terenie działek 22/7, 22/10, 

22/3, 69/2,  60/4, 60/5, 60/6, 60/7, 60/8, 54/20; 

➢ przekazał radnym skargę na działanie Wójta Gminy Stare Babice do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji dot. podwyższenia terenu dróg w tym drogi gminnej we wsi 

Latchorzew; 

➢ przekazał skargę mieszkańców na działanie Wójta Gminy Stare Babice do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji w związku z planowaną realizacją inwestycji drogowej- budowa 

dwóch skrzyżowań o ruchu okrężnym na ul. Warszawskiej  

w Starych Babicach wraz ze zbiornikiem wodnym; 

➢ przekazał skargę na działanie Wójta Gminy Stare Babice do Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji w sprawie podejrzenia nieprawidłowego nadzoru Wójta Gminy Stare Babice nad 

działalnością jednostki organizacyjnej Straży Gminnej Gminy Stare Babice; 

➢ zorganizował kino plenerowe w miejscowości Topolin.  

➢ wraz z sołtysem wsi Borzęcin Mały uczestniczył w dożynkach Województwa 

Mazowieckiego i Diecezji Płockiej w Bieżuniu gdzie w konkursie Marszałka Województwa 

Mazowieckiego na „Najaktywniejsze Sołectwo Województwa Mazowieckiego”, sołectwo 

Borzęcin Mały zdobyło wyróżnienie i nagrodę w wysokości 2 000 zł. To nagroda przede 

wszystkim dla Mieszkańców Sołectwa za ich aktywność i zaangażowanie.  

Radni nie zgłosili pytań. 
 
22. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, iż zgodnie ze Statutem Gminy 
Wójt składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odczytał sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 

➢ uczestniczył w otwarciu placu zabaw na granicy miejscowości Klaudyn, Janów, Stare 
Babice, Kwirynów; 

➢ podpisał umowę z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie 
działalności Młodzieżowej Rady Gminy Stare Babice w zakresie organizacji 
Mazowieckiego Forum Młodzieżowych Rad; 

➢ uczestniczył w zebraniu sołeckim zorganizowanym przez Sołtysa i Radnego Pana 
Kazimierza Lade; 

➢ spotkał się z Dyrektorem MZDW ds. inwestycji w zakresie modernizacji  
ul. Sikorskiego odcinek od Babic do granic gminy w Klaudynie; 

➢ spotkał się z Dyrektorem ds. inwestycji Urzędu Wojewódzkiego w sprawie inwestycji 
dot. ul. Sportowej, ul. Białej Góry, ul. Trakt Królewski; 

➢ spotkał się z przedstawicielami ZTM w zakresie organizacji komunikacji publicznej  
na terenie Gminy Stare Babice; 

➢ spotkał się z projektantem oraz wspólnie z Prezesem spółki Eko- Babice w zakresie 
zagospodarowania wód opadowych na terenie Gminy; 

➢ spotkał się z zarządem OSP Borzęcin Duży w sprawach bieżących; 
➢ spotkał się z Panią Janiną Orzełowską Wicemarszałek Województwa Mazowieckiego; 
➢ uczestniczył w zebraniu sołeckim wsi Latchorzew; 
➢ spotkał się z delegacją dzieci z Litwy przebywających na kolonii, organizowanej przez 
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Powiat Warszawski- Zachodni; 
➢ spotkał się z księdzem Grzegorzem Kozickim w sprawie zakupu nieruchomości; 
➢ spotkał się z Dyrektorem III Liceum Ogólnokształcącego im. Sowińskiego  

w Warszawie w sprawie uczestnictwa w obchodach 100-lecia szkoły; 
➢ spotkał się z zastępcą Dyrektora Kampinoskiego Parku Narodowego Panią Anną 

Wilińską w sprawie drogi miejscowości Buda oraz w kwestii stawu retencyjnego  
w Borzęcinie; 

➢ spotkał się z Radnym Sejmiku Województwa Mazowieckiego Panem Michałem 
Pruszyńskim w sprawie wsparcia działań o dofinansowanie zadań OSP; 

➢ reprezentował Gminę podczas obchodów święta policji; 
➢ spotkał się z Panią Wicemarszałek Elżbietą Lanc; 
➢ spotkał się z Dyrektor oddziału MZDW Grodzisk Mazowiecki z Panem Pawłem 

Woźniakiem w sprawie drogi 718 oraz skrzyżowań z ulicą Warszawską, Królowej 
Marysieńki oraz reorganizacją przejścia dla pieszych na ul. Sobieskiego; 

➢ uczestniczył w odsłonięciu muralu WOŚP w Zielonkach; 
➢ spotkał się z wykonawcą Szkoły Podstawowej w Zielonkach w celu omówienia 

terminu zakończenia prac; 
➢ spotkał się z Dyrektorem Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie 

z Panem Grzegorzem Obłękowskim; 
➢ uczestniczył na zaproszenie Pani Burmistrz Urszuli Kierzkowskiej w obchodach  

79 rocznicy Powstania Warszawskiego na terenie Bemowa; 
➢ spotkał się z Radną Powiatu Warszawskiego Zachodniego Panią Marzeną Pawłowicz 

celem omówienia spraw bieżących w Gminie; 
➢ po raz pierwszy w Gminie odbył się przegląd zespołów folklorystycznych w Domu 

Kultury Stare Babice; 
➢ uczestniczył w mszy świętej oraz złożył hołd pomordowanym mieszkańcom 

Borzęcina; 
➢ spotkał się z Wójt Leszna Panem Grzegorzem Banaszkiewiczem; 
➢ spotkał się z Wojewodą Mazowieckim Panem Tobiaszem Bocheńskim; 
➢ uczestniczył w wyjazdowym spotkaniu w firmie Climatic; 
➢ spotkał się z Panią Katarzyną Łuba z Wydziału Skarbu Państwa; 
➢ spotkał się z seniorami z gminy Stare Babice i gminy Izabelin celem rozmowy  

o współpracy seniorów oraz organizacji Rady Seniorów w Izabelinie; 
➢ spotkał się z Marszałek Województwa Mazowieckiego Panią Elżbietą Lanc; 
➢ podpisał umowę na zakup autobusu dla Szkoły Podstawowej w Starych Babicach; 
➢ uczestniczył w otwarciu dnia Babic z zespołem T-Love, był to dzień bez alkoholu  

z wieloma pozytywnymi sygnałami od rodziców; 
➢ spotkał się z Marszałkiem Panem Adamem Struzikiem; 
➢ uczestniczył w Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w celu organizacji 

komunikacji publicznej na terenie Gminy; 
➢ uczestniczył w Komisji Wspólnej Rady Gminy Stare Babice; 
➢ wręczył 28 nauczycielom akt nadania tytułu nauczyciela mianowanego. 

 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do organizacji wydarzenia „Lato w Gminie”, podczas 
którego objęto opieką 520 dzieci. Organizatorem był Dom Kultury ze wsparciem Urzędu 
Gminy i Komisji Alkoholowej. Złożył podziękowania Przewodniczącej Komisji Pani Justynie 
Szczepanik, całemu zespołowi Domu Kultury Stare Babice oraz nauczycielom biorącym 
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udział w wydarzeniu. Odniósł się do mieszkanki Pani Nataszy Jaworskiej składając gratulacje 
ze zdobycia po raz kolejny tytułu mistrzyni Polski. Poruszył kwestie składanych wniosków  
w ramach rządowego funduszu Polski Ład. Odniósł się do ważnej kwestii, jaką jest budowa  
i poświęcenie krzyża na terenie cmentarza wojennego w Starych Babicach. Wskazał,  
że podczas spotkania z Wojewodą Mazowieckim rozmawiano o wzajemnym wsparciu. 
Poinformował, że nawiązano kontakt z konserwatorem zabytków jak i z fundacją, która 
prowadziła remont cmentarza. Odniósł się do działania na cmentarzu parafialnym  
w Borzęcinie w części wojennej. Wskazał, iż Fundacja będzie prowadziła prace na terenie 
danego cmentarza. Poruszył kwestie remontu na sali obrad.  
 
Radny D. Sobczak zapytał czy zapadły decyzje na spotkaniu w MZDW w sprawie przebudowy 
ul. Sikorskiego. Zapytał czy Wójt Gminy może potwierdzić termin zakończenia prac  
w Zielonkach. Zapytał, kiedy autobus będzie w Gminie. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że po stronie MZDW jest chęć współpracy  
w przebudowie ul. Sikorskiego m. in. w zakresie zalewania posesji, czy uregulowania kwestii 
własności w miejscach gdzie nie ma chodnika bądź odwodnienia. Poinformował, że Gmina 
ma wykonać projekt budowlany natomiast wykonanie konstrukcji całej drogi jest po stronie 
MZDW. MZDW deklaruje dalszą współpracę. Udzielił informacji, iż w momencie uzyskania 
wiążących informacji poinformuje Radnych. Odniósł się do rozbudowy szkoły w Zielonkach-
Parceli. Wskazał, że firma, która wykonuje budowę szkoły zgłosiła w dniu dzisiejszym do 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego wniosek o odbiór budynku. Udzielił odpowiedzi w 
sprawie zakupu autokaru w Starych Babicach i poinformował, że zostanie dostarczony do 8 
grudnia 2023 r. 
 
Radny D. Sobczak wskazał, że na ogrodzeniach ukazała się informacja, iż przebudowa będzie 
trwała dwa lata. Zapytał czy jest informacja z MZDW, że przebudowa będzie tyle trwać.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że nie ma zakończonego etapu projektowania i 
uzgodnień. Wskazał, iż należy wykonać montaż finansowy. Udzielił informacji, iż na ten 
moment ciężko odpowiedzieć na takie pytanie. Poinformował, że droga nie będzie mogła być 
zamknięta na dwa lata gdyż jest ruchliwą drogą wyprowadzającą z Gminy. 
 
Radna L. Skrzeczkowska odniosła się do spotkań Wójta Gminy z MZDW i zapytała czy w 
związku z planowanymi inwestycjami projekty m.in. ul. Dworkowa, ul. Szembeka, czy też 
rondo przy ul. Ożarowskiej i ul. Wieruchowskiej są zakończone, czy można je jeszcze 
konsultować. Poinformowała, że nie było konsultacji z mieszkańcami. Wskazała, że jest 
jeszcze czas, aby dojść do porozumienia i zapytała czy dałoby radę przebudować  
ul. Szembeka jak we wcześniejszych propozycjach, czyli w jednym kierunku i nieco węższa. 
Odniosła się do ul. Dworkowej. Zapytała czy rondo przy ul. Wieruchowskiej i Ożarowskiej nie 
może być skierowane na stronę południową. Poinformowała, iż wnioskuje razem z innym 
radnym o kolejne spotkanie w sprawie ul. Sikorskiego. Zapytała, kto inicjował rondo i kto 
miałby być inwestorem jego budowy.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że w zakresie całego układu drogowego Urząd 
koresponduje od 2016 roku, od kiedy to projekt znalazł się w budżecie, jako przebudowa  
ul. Piłsudskiego, ul. Dworkowej, ul. Szembeka. Wskazał, że projekt był wielokrotnie 
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omawiany na sali. Odniósł się do rozmów, jakie były prowadzone w danej sprawie. 
Przedstawił plan łączności między ulicami. Wskazał, że finalnie uzyskano informację,  
iż należy wyprowadzić ruch z ul. Dworkowej i ul. Szembeka w kierunku ul. Warszawskiej. 
Przedstawił przemyślenia na temat możliwych rozwiązań. Wskazał, że przy analizowaniu 
rozwiązań brane były pod uwagę dwie koncepcje, z której w jednej nie byłoby zgody Wód 
Polskich na zbliżanie urządzeń drogowych do ujęcia wody, natomiast inne koncepcje nie 
wchodziły w grę z uwagi na to, iż jest to droga wojewódzka o znacznym natężeniu ruchu 
drogowego. Odniósł się do usytuowania OSP Stare Babice przy ul. Warszawskiej, która może 
mieć w przyszłości dobre połączenie z ul. Sienkiewicza oraz ul. Sikorskiego, które umożliwi 
szybki dojazd jednostki do zdarzenia. Odniósł się do zalewania posesji przy nawalnych 
deszczach m.in. ul. Warszawskiej i Kutrzeby. Poruszył kwestie retencji. Poinformował,  
że MZDW przy powstawaniu danego skrzyżowania chce zainwestować w zbiornik retencyjny. 
Poruszył kwestie podtopień na terenie Babic Nowych. Odniósł się do intensywnej zabudowy 
Gminy Stare Babice i wskazał, iż trzeba patrzeć przyszłościowo. Odniósł się do zakresu 
wykupu terenów pod inwestycję. Poruszył kwestie obciążenia ul. Rynek.  
 
Radna L. Skrzeczkowska poruszyła kwestie podtopień. Zapytała, czy aby posesje przestały 
być zalewane warunkiem jest wybudowanie ronda i odpowiednie odwodnienie  
ul. Warszawskiej.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że z korespondencji z MZDW wynika, że samo rondo 
nie wpływa na odwodnienie na tym terenie tylko na komunikację w Gminie. Poinformował, 
że w żaden sposób rondo nie może być wiązane z tematem 580-BIS. Udzielił informacji,  
iż w zakresie wody po to jest budowany zbiornik retencyjny, aby przyjmował nadwyżkę wody 
z ul. Warszawskiej.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała czy warunkiem prawidłowego odwodnienia  
ul. Warszawskiej będzie zbiornik retencyjny, który ma ewentualnie powstać przy budowie 
drogi. 
 
Kierownik RIG I. Mika potwierdziła i wskazała, że gdyby teraz Urząd chciał dokonać zmian to 
od strony formalnej można wycofać wniosek o wydanie decyzji ZRID. Wskazała natomiast, 
że projektant poinformował, iż jeśli będą miały być wykonywane kolejne zmiany to nie będzie 
podejmował się już danego projektu, gdyż za długo już trwa. Poinformowała,  
że w momencie, gdy projekt zostanie wycofany ze ZRID to prawdopodobnie będzie musiał 
być ogłoszony ponowny nabór na nowego projektanta i będzie trzeba rozpocząć 
projektowanie od nowa. Odniosła się do trzech projektów ronda.  
 
Radny K. Lade poruszył kwestie spotkania dotyczącego drogi 718 i zapytał, jakie są ustalenia 
w danej sprawie.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że projekt czeka na opinię. Wskazał, że próbuje się 
spotkać z osobami odpowiedzialnymi za projekt z prośbą, aby dany projekt nie czekał. 
Wskazał, że droga jest ujęta w Wieloletniej Prognozie Finansowej Mazowsza i po stronie 
MZDW jest chęć, aby wyremontować daną drogę.  
 
Radna D. Zwolińska skierowała wypowiedź do Wójta Gminy i wskazała, że w sprawozdaniu 
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zabrakło jej doprecyzowania, w jakich sprawach Wójt Gminy miał spotkania  
m.in. z Wicemarszałkiem.  Poprosiła o doprecyzowanie takich spotkań na przyszłość. 
Poinformowała, że wystąpiła o informację publiczną do Powiatu w ramach postanowienia  
w sprawie złożenia dokumentów do projektu dotyczącego ronda. Odniosła się do informacji 
o przedłożeniu porozumienia między zarządcami dróg objętych wnioskiem. Poinformowała, 
że koncepcja, o której mówił Wójt Gminy jest w jej odczuciu do przyjęcia, ale przyglądając się 
danej sprawie w terenie i rozmawiając z mieszkańcami uważa, iż jest to w dużej mierze dla 
mieszkańców krzywdzące. Wskazała, że nie zgadza się z tym i wnioskuje o wycofanie danego 
projektu ze Starostwa z pełnymi konsekwencjami. Uważa, iż o projekcie należy porozmawiać 
z mieszkańcami.  
  
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że nie chciał przedłużać sprawozdania i wskazał,  
że zarówno z jedną jak i drugą Panią Wicemarszałek zabiega o fundusze na rozbudowę 
różnych urządzeń infrastrukturalnych na terenie Gminy. Wskazał, że takim wsparciem było 
ostatnio pozyskanie przez Gminę środków na przebudowę ul. Andersa. Poinformował,  
że przed Urzędem stoi również przebudowa ul. Trakt Królewski. Odniósł się do spotkania  
z Marszałkiem Adamem Struzikiem, na którym rozmawiał o obchodach 100-lecia Radiostacji 
Babice. Poruszył kwestie spotkania z Panią Katarzyną Łuba, które dotyczyło możliwości 
budowy rowerostrady. Odniósł się do spotkania z Wojewodą Mazowieckim Panem 
Tobiaszem Bocheńskim, na którym poruszono kwestię cmentarza wojennego w Starych 
Babicach. Poruszył kwestię spotkania z Dyrektor Kampinoskiego Parku Narodowego Panią 
Anną Wilińską w kwestii utwardzenia drogi w miejscowości Buda. Wskazał, że rozmowa 
toczyła się również w sprawie zbiornika retencyjnego przy jednostce wojskowej.  
 
Radna D. Zwolińska odniosła się do ronda i zapytała czy jest możliwe przedłożenie 
porozumienia celem uzupełnienia dokumentacji do Starostwa.  
 
Wójt Gminy S. Sumka udzielił informacji, że porozumienie ma powstać po stronie MZDW. 
Wskazał, że jeżeli nie będzie finansowania ze strony MZDW Gmina nie będzie mogła ruszyć 
dalej.  
 
Radna D. Zwolińska zapytała czy na obecna chwilę Wójt Gminy rozważa możliwość 
wycofania projektu i ponowne omówienie go z mieszkańcami. 
 
Wójt Gminy S. Sumka nie jest przekonany, co do porozumienia ze wszystkimi mieszkańcami 
w danej sprawie. Wskazał, że w pewnych aspektach można rozmawiać. Poruszył kwestie 
projektu. Poinformował, że na pewno nie zostanie w całości wyrzucony projekt do kosza.  
 
Radna D. Zwolińska wskazała, że czas biegnie. Poinformowała, że albo Wójt Gminy wycofa 
projekt z pełnymi tego konsekwencjami i jeszcze raz zostanie on zaprojektowany albo 
zostanie tak jak jest i nie będzie można go już skorygować.  
 
Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski wskazał, aby pozwolono Urzędowi porozmawiać  
z Zarządem Dróg Powiatowych, który jest organem nadzorującym. Wskazał, że Urząd wie, iż 
mieszkańcy są zniecierpliwieni natomiast jest to bardzo trudny teren. Wskazał, że jeżeli 
Gmina chce wyprowadzić ruch z Rynku i kierować go na północ to nie ma innego wyjścia.  
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Radna M. Pamięta wskazała, że rzeczywiście może wszyscy nie zostaną w tej kwestii 
zaspokojeni, ale sytuacja gdzie rondo wchodzi praktycznie pod same drzwi domu jest 
nieprawidłowa. Uważa, że powinno poszukać się innego rozwiązania. Skierowała pytanie do 
Wójta Gminy w sprawie spotkania z Prezesem spółki Eko-Babice w sprawie wód opadowych 
na terenie Gminy. Zapytała również o spotkanie w sprawie organizacji komunikacji 
publicznej. Zadała pytanie, w zakresie autobusu linii L6 po przebudowie ul. Ekologicznej. 
Wskazała, że szyk zastosowany na tablicach radnych umieszczonych w Urzędzie jest 
nieprawidłowy.  
 
Wójt Gminy S. Sumka udzielił odpowiedzi w zakresie wód opadowych.  Poinformował,  
że opracowanie, które powstało było dokumentem, który zawierał elementy badawcze. 
Wskazał, że po konsultacji z mieszkańcami wpłynęło wiele wniosków i uwag na temat 
zagospodarowania wód opadowych, ale także podtopień poszczególnych miejscowości. 
Poinformował, że inżynier, który zajmował się sprawą przedstawił wyniki swoich prac, które 
ma nadzieję, że za chwile będzie mógł przedstawić radnym. Wskazał, że w pracach brał 
również udział Przewodniczący spóło wodnej Pan Remigiusz Fijołek. Poruszył kwestie linii  
autobusowej L6 i poinformował, że Urząd chce przemodelować układ lokalny. Wskazał,  
że rozmowy z mieszkańcami oraz zarządem dróg miejskich sugerują na większe zwiększenie 
kursów linii 700. Poruszył kwestie połączeń miejscowości Klaudyn. Odniósł się do tablic 
upamiętniających umieszczonych na korytarzu Urzędu Gminy informując, że jego celem było 
upamiętnienie osób sprawujących władzę w poprzednich kadencjach. Wskazał, że ciszy się, 
że powstały takie tablice.  
 
Radna M. Pamięta poinformowała, iż chciałaby, aby zwołano Komisję dotyczącą kursowania 
linii autobusowych. Wskazała, że rozumie, że kursowanie linii L6 służy mieszkańcom Janowa, 
czy Kwirynowa natomiast odcięcie ze Starym Bemowem martwi, gdyż obecnie stoi w 
korkach, a wcześniej docierał na Stare Bemowo bardzo szybko.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że na ostatniej Komisji budżetowej wskazywał,  
że Urząd cały czas pracuje nad układem komunikacyjnym. Wskazał, że proponował,  
aby powstała mapa, którą przedstawią Radni z pomysłami i wnioskami w danym zakresie. 
Poinformował, iż trzeba pamiętać, że każde zwiększenie częstotliwości wiąże się  
z odpłatnością.  Poruszył kwestie połączenia ze Starym Bemowem. Poinformował, że przed 
Gminą Stare Babice, Izabelin i Warszawą jest rozmowa o budowie nowej trasy, gdzie swój 
początek będzie miała przy ul. Estrady i ul. 3 Maja.  
 
Radny R. Karpiński odniósł się do ul. Szembeka i wskazał, iż z rozmów zrozumiał, że ma być 
to droga dwukierunkowa. Wskazał, że może zasadnym byłoby rozważenie zaprojektowania 
drogi jednokierunkowej ze względu na wąską drogę. Zapytał czy w momencie wymiany 
autobusu stary autobus nie mógłby posłużyć w zawodach wyjazdowych.  
 
Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski odniósł się do szerokości ul. Szembeka. Poruszył kwestie 
parametrów, jakie musi spełnić chodnik, jezdnia oraz pobocze. Wskazał, że temat będzie 
jeszcze omawiany. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że jeśli warunki techniczne autobusu zostaną  
pozytywnie określone to nie widzi przeszkód, aby funkcjonował w ramach sportu w GOSIR. 
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Poinformował, że docelowo chciałby, aby każda ze szkół miała swój autokar.  
 
23. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w tym punkcie obrad publiczność 
może zadawać pytania, zgodnie z § 29 Statutu Gminy zapytania składa się w sprawach 
aktualnych problemów gminy, a także w celu uzyskania informacji o stanie faktycznym. Czas 
wystąpienia zgodnie ze statutem do 5 minut. Przypomniał o ochronie danych osobowych. 
 
Rada Gminy nie rozpatruje indywidualnych spraw, przedmiotem obrad rady mogą być  
jedynie sprawy publiczne dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy prywatne  
czy osobiste (art. 6 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym). Zapytał czy są wolne wnioski i 
informacje. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że wpłynęło do Urzędu Gminy 
pismo mieszkanki, która zwróciła się z prośbą o odczytanie złożonego wniosku. Odczytał  
wniosek mieszkanki Stare Babice o udzielenia odpowiedzi na pytania dotyczące uchwały  
krajobrazowej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w treści pisma wynika, że zabierane jest 
mieszkańcom prawo do dyskusji. Poinformował, że ciężko jest zgodzić się z tym 
twierdzeniem, ponieważ dyskusja była prowadzona. Wskazał, że uchwała nie została całkiem 
wyrzucona, natomiast ze względu na to, że Radni nie wiedzieli na jakich warunkach ma być 
realizowana, została zdjęta z porządku obrad.  

 

Radna M. Pamięta zakomunikowała, że zabrakło jej zdaniem podstawowej rzeczy  
przy uchwale, czyli brak rozmów z mieszkańcami. Wskazała, że nie tylko social- media 
powinny być wyznacznikiem rozmów. Poinformowała, że doskonale zdaje sobie sprawę z 
potrzeby usunięcia wielu zniszczonych już banerów, które nadal widnieją. Ponownie 
podkreśliła brak konsultacji. Odniosła się do Gminy Izabelin i przeprowadzonych rozmów. 
Odniosła się do pewnych ograniczeń, jakie narzuca uchwała m.in. wysokości ogrodzeń. 
Wskazała, że nie ma nic, przeciwko aby ponownie wrócić do tematu.  

 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że dyskusja na sesji dotycząca danej uchwały nie była  
obszerna, ponieważ głównym argumentem było pozostawienie uchwały do procedowania  
w przyszłej kadencji. Poinformował, że była to decyzja Radnych o zdjęciu uchwały z porządku 
obrad mimo, iż pracownicy Urzędu Gminy wyjaśniali, że jest to dopiero początek rozmów.  
Wskazał, że biorąc pod uwagę przepisy prawa, Gminę do działania zobowiązuje ustawa 
narzucona przez Sejm. Poinformował, że uchwała miała być początkiem działań. Wskazał,  
że jest to również kwestia poukładania finansów, ponieważ Urząd zrezygnował z pewnej 
kwoty pieniędzy na prace związane z wyłonieniem firmy, która miałaby zapoczątkować 
pomiary. Poinformował, że jest to ogrom pracy przy określaniu parametrów, jakie są 
oczekiwane. Udzielił informacji, że każdy zdaje sobie sprawę z tego, że w obiegu znajduje się 
wiele reklam, które są już stare czy zniszczone.  

 

Radny K. Lade wskazał, że w każdym momencie można wrócić do uchwały i ją 
przedyskutować.   
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 Radny D. Sobczak wskazał, że takie podejście jest niepoważne. Poinformował, że takim  
postępowaniem stracono pół roku na działania w sprawie.  

 

Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, że uchwała została zdjęta poprzez argument, aby 
temat podjęła przyszła władza. Poruszyła kwestię straconego czasu. Wskazała, iż jest to 
nieszczere ze strony Radnych.  

 

Radny D. Sobczak wskazał, że podobna sytuacja była ze statutem gdzie głosowano, aby nie 
podejmować działań w danej sprawie. Cieszy się jednak, że temat został rozwinięty i statut 
został dobrze przygotowany i będzie służył przyszłej Radzie Gminy.  

 

Radna M. Pamięta odniosła się do wypowiedzi Radnego D. Sobczaka, informując, że Urząd 
Gminy miał również możliwości przygotowania wielu innych ważnych inicjatyw. Wskazała,  
że powrót do tematu nie jest niczym złym. Wskazała, iż każdy doskonale wie, że sama 
uchwała nie wystarcza, decyduje sposób jej egzekwowania.  

 

Gość w imieniu swoim jak i podpisanych mieszkańców w złożonym wniosku zgłosiła protest 
wobec nadania przez Radę Gminy Stare Babice, bez konsultacji z mieszkańcami nazwy ronda 
zlokalizowanego przy ul. Warszawskiej i ul. Południowej w Zielonkach. Odczytała treść  
złożonego wniosku.  

 

Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do postaci Pana Janusza Kusocińskiego. Poruszył kwestie 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.  

 

Gość II zwróciła się do Wójta Gminy Stare Babice o wycofanie się z podjętych decyzji 
dotyczących budowy ronda. Wskazała, iż wymienione przez Wójta Gminy Urzędy odpisały,  
że inwestor sam dokonuje wyboru najbardziej korzystnych rozwiązań lokalizacyjnych,  
a następnie techniczno-wykonawczych inwestycji. Wskazała, że inwestor we wniosku  
o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej decyduje o przebiegu drogi. 
Odczytała fragmenty otrzymanych pism m.in. z ZDM. Zapytała czy będzie pozyskane 
dofinansowanie i jak tak to skąd. Wskazała, że z posiadanej wiedzy wynika, iż Marszalek nie 
posiada środków na dofinansowanie. Odniosła się do wszystkich Radnych, informując,  
że rondo w projekcie jest zlokalizowane 17 kroków od wejścia do jej budynku. Wskazała,  
że ze względu na wiek nie będzie się znowu budować. Poruszyła kwestię odszkodowania. 
Wskazała, że z całego swojego dorobku ma zostać na niczym.  Poprosiła Wójta Gminy  
o wycofanie się z projektu ronda. Wskazała, że w rozmowach z mieszkańcami uzyskała 
informację, iż nikomu nie jest ono potrzebne.  

 

Gość III odniosła się do przeczytanego pisma przez mieszkankę z MZDW. Wskazała,  
|że chciałaby, aby przedstawiono pismo, w którym jest napisane, że Wójt Gminy otrzyma  
pieniądze na budowę ronda. Odniosła się do zalewania posesji mieszkańców. Dołączyła się 
do postulatu mieszkanki, aby Wójt Gminy wycofał się z budowy ronda.  

 

Gość IV poinformowała, że jest przedstawicielem ul. Szembeka. Poruszyła kwestię 
wykonania drogi jednokierunkowej. Poprosiła Wójta Gminy o wycofanie projektu. Wskazała, 
że wielu mieszkańców musiałoby rozbierać swoje ogrodzenia, a chodnik z jednej i z drugiej 
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strony nie jest potrzebny, ponieważ przy zachowaniu obecnych parametrów nie będzie w 
żaden sposób to przeszkadzać. Poprosiła o wykonanie ul. Szembeka, jako ulicy 
jednokierunkowej. 

 

Gość V poruszyła kwestię autobusu linii L6, który łączy miejscowość Klaudyn z Bemowem. 
Przedstawiła problem dotyczący transportu dzieci do szkół posługując się przykładem 
swojego dziecka. Wskazała, że czas dojazdu zajmuje co najmniej godzinę. Poinformowała,  
że obecna trasa przejazdu autobusu przez Stare Babice jest nieracjonalna. Udzieliła 
informacji, iż przygotuje pismo w danej sprawie z podpisami mieszkańców Klaudyna.  

 

Gość VI zapytała, po co wybierana jest władza, czy aby kierowała się ustawą 
wywłaszczeniową i ZRID czy po to, aby porozumiała się z mieszkańcami i dla nich cos zrobiła. 
Wskazała, że obecnie Urząd chce jej zabrać 1 ha ziemi. Zapytała, dlaczego Urząd nie weźmie 
gruntów od Kółka Rolniczego. Poinformowała, iż chce, aby Wójt wycofał się z budowy ronda  
i przeprowadził konsultacje z mieszkańcami. 

 

Gość VII udzieliła informacji, iż od niedawna jest mieszkanką Starych Babic. Zwróciła się do 
Wójta Gminy Stare Babice z zapytaniem dotyczącym ul. Wodeckiego w Klaudynie. Wskazała, 
że droga jest w opłakanym stanie i nie powinna być oddana do użytku. Zapytała, kiedy dana 
droga zostanie wykonana.  

 

Gość VIII odniosła się do projektu budowy ronda i zbiorników wodnych. Wskazała,  
że partnerzy Wójta mówią, iż to Wójt ma władze absolutną w Gminie. Poinformowała, że na 
ten moment jeszcze nie powstało osiedle między ul. Wieruchowską, a Hotelem Splendor  
i tam nie ma żadnej infrastruktury dróg. Odniosła się do natężenia ruchu w momencie 
sprowadzenia się kolejnych mieszkańców. Poprosiła o wycofanie się z projektu lub wzięcie 
pod uwagę innych możliwości. 

 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że wiele wniosków i uwag padło ze strony mieszkańców. 
Poinformował, że w rozmowach z Radnymi, Urząd informował, że spojrzy na kwestie  
ul. Szembeka, ul. Dworkowej, a także potrzeb na danym obszarze. Wskazał, że informowano, 
że będą przeprowadzone rozmowy w tym zakresie, aby określić parametry, które  
są niezbędne, aby zapewnić warunki techniczne, które będą akceptowalne przez drogi  
powiatowe czy też Zarząd Dróg Wojewódzkich. Odniósł się do składanych skarg na Wójta 
Gminy. Poruszył kwestie pisma przedstawionego przez mieszkankę gminy podczas obrad. 
Wskazał, że projekt powstaje, jako wsparcie zadań MZDW względem skrzyżowania  
z ul. Warszawską. Poinformował, że Urząd wykonuje projekt od początku do końca, ale  
w oparciu o strony tj. Powiat i Zarząd Dróg. Wskazał, że w kwestii dróg powiatowych czy też 
wojewódzkich finansowane będą przez Urząd Marszałkowski czy też Sejmik Województwa. 
Poruszył kwestie dofinansowań poprzednich inwestycji. Wskazał, że koszty związane  
z ul. Warszawską czy też dotyczące zbiornika retencyjnego będzie ponosił MZDW. Poruszył 
kwestie sprzedaży przez właścicieli terenów pod budowę osiedli. Wskazał, że Urząd działa na 
planach uchwalonych w 2011 roku gdzie powstały plany zabudowy Gminy Stare Babice.  
W danym momencie są one wykorzystywane przez inwestorów budowalnych do budowy 
osiedli. Poinformował, że problem komunikacyjny będzie narastał. Działki są sprzedawane 
przez mieszkańców, a dróg nie dochodzi. Wskazał, że trzeba budować drogi, aby poprawić 
komunikację na terenie Gminy. Udzielił informacji, że Urząd Gminy będzie rozmawiał  
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z partnerami w kwestii dofinansowania budowy. Poinformował, że zweryfikuje pismo 
odczytane przez mieszkankę i wyjaśni sprawę. Poruszył kwestię ul. Warszawskiej. Ponownie 
wrócił do tematu zabudowy Gminy Stare Babice przez deweloperów. Wskazał, że cały czas 
toczony jest bój z deweloperami, którzy w dziwny sposób chcą dzielić swoje nieruchomości. 
Poinformował, że takie jest prawo budowlane, które dopuszcza pewne rzeczy i nie ze 
wszystkimi Gmina może walczyć. Wskazał, że zarówno jemu, Radnym i mieszkańcom 
jednakowo zależy na tym, aby Gmina rozwijała się. Poruszył sprawę autobusu linii L6. 
Wskazał, iż chciałby, aby dany autobus wrócił na dawny kurs natomiast kwestia dotyczy ZTM. 
Przedstawił dawny kurs linii L6, co powodowało wydłużony czas przejazdu. Wskazał,  
że będzie prowadził rozmowy z ZTM o powrocie autobusu na dawny kurs. Poinformował,  
że będą również prowadzone rozmowy dotyczące skrócenia tras linii L. Wskazał, że na ten 
moment nie może obiecać, że autobus wróci na stary kurs. Poruszył kwestię korytarza na 
Warszawskiej- BIS. Poinformował, że Wójt nikomu nic nie zabiera, tylko są to plany od 1990 
roku, następnie powielane koncepcje i opisane w studium. Odniósł się do pytania 
dotyczącego ul. Wodeckiego w Klaudynie. Poinformował, że ulica jest prywatna. Wskazał,  
że problem jest na samym wjeździe i Pan, który operuje na danym terenie nie chce rozmawiać 
z Urzędem Gminy. Wskazał, że Gmina posiada w danym miejscu niewielki obszar  
od ul. Lutosławskiego.  

 

Radna L. Skrzeczkowska wskazała, że wie, iż na Klaudynie jest dużo nieuporządkowanych 
ulic. Poinformowała, jakie wydatki majątkowe w Klaudynie poniesiono na drogi od 2014 roku 
do 2018 roku. Podała kwotę wydatków inwestycyjnych. Wskazała, że od 2002 roku zawsze 
były odrolnienia. Przedstawiła wykonanie dróg w poszczególnych latach wraz  
z przeznaczonymi środkami na dany cel. Wskazała, iż dawniej posługiwano się jedynie 
remontami cząstkowymi dróg lub nakładką asfaltową, a nie budową drogi. Wskazała, że w 
tym momencie jest wiele deweloperów, a nie ma dróg. Odniosła się do wypowiedzi 
mieszkanki dotyczącej zalewania ul. Warszawskiej. Zapytała czy w takim wypadku tak musi 
być zawsze. Wskazała, że mieszkańcy na danej ulicy już nie raz wymieniali piece, mają 
zalewane kotłownie.  

 

Gość V poinformowała, iż cieszy się, że Wójt Gminy poczyni rozmowy z ZTM, natomiast 
wskazała, iż w jej odczuciu uruchomienie prawo skrętu nie jest niezbędne, aby linia L6 
powróciła.   

 

Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że ma świadomość, iż nie powinno być przeszkód, 
natomiast jest to transport publiczny i musi być udzielona zgoda ZTM na takie działanie. 
Poprosił o cierpliwość. 

 

Gość VIII skierowała pytanie do Wójta Gminy i zapytała, czy na obecny dzień posiada umowy 
wiążące z inwestorami Pana projektu zbiornika retencyjnego i ronda. 

  

Wójt Gminy S. Sumka udzielił informacji, iż na ten moment nie posiada żadnych umów. 
Natomiast, co do zbiornika retencyjnego, czy ronda partycypować ma MZDW. Wskazał, że 
odbędzie rozmowę z Dyrektorami i wyjaśni sprzeczności.  

 

Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski udzielił informacji, iż skończyła się umowa na przekazanie 
pomocy rzeczowej, która została zawarta z Województwem Mazowiecki, i w tym momencie 
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jest procedowana druga umowa, która zostanie zawarta. Wskazał, że na drogach 
wojewódzkich zawsze było tak, że najpierw była zawierana umowa na wykonanie 
dokumentacji projektowej i jej przekazanie, a następnie na finansowanie i przekazanie 
dotacji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że pragnie zaprosić wszystkie 
zainteresowane osoby tematem ronda na wspólne posiedzenie Komisji w dniu 7 września  
o godz. 13:00. 

 

Wójt Gminy S. Sumka poruszył kwestię zalewania posesji. Zaprosił na debatę społeczną 
policji na temat bezpieczeństwa 12 września o godz. 16: 00. Zaprosił również w imieniu 
Kierownika COM na dzień otwarty w dniu 13 września od godz.: 10: 00 do godz.: 11:00.  

 

28.Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie LXI sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 

 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  

A. Starnowska  

 

 

 

Załączniki: 

- listy obecności 

- ławnicy ( karty z głosowania, protokół Komisji Skrutacyjnej) 

 

 

 


		2024-03-07T12:05:47+0100
	Krzysztof Szuba




